
Brisa Genel
Müdürü
Yiğit Gürçay,

“Sürdürülebilirliği
işinin temel yapı
taşı olarak gören
bir şirket olarak
bundan tam otuz
sene önce Yeşil
Baca Ödülü’ne ve
Çevre Ödülü’ne
layık görülmüştük. Yıllar içinde gerçekleş-
tirdiğimiz iyileştirmeler ve geliştirmelerle
bugün birçok alanda öncülük ediyor ve
liderliğimizi sürdürüyoruz. ■

Michelin Türkiye Genel Müdürü Manuel
Montana, Marka olarak en büyük sorumluluk
alanlarının yol ve yolcu güvenliği
sağlamak olduğunu söylüyor. ■
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Her şey vatan için

Dr. Zeki
Dönmez

Prof. Dr.
Mustafa
Ilıcalı

Salim 
Altunhan

Akif
Nuray

Trak sigortasında son
gelişmeler…

Cumhur
Aral

Mustafa 
Yıldırım

Mevlüt 
İlgin

İl kez bir TBMM 
komisyonu sektörle 
buluştu 6’da 4’te2’de

Galip Öztürk harekete
geçer mi?

2012 model Travego 15 almak 
hiç bu kadar avantajlı olmamıştı.

7’de 2’de

3.Boğaz Köprüs ve
Kentiçi Raylı 
Sistemler -2-

TBMM tarihinde bir ilk  

8’de

9’da

Milletvekili seçiminden önce üyesi
olduğu TOBB Karayolu Yolcu
Taşımacılığı Sektör Meclisinin

sorunlarını yakından takip eden Erzurum
Milletvekili ve gazetemiz yazarı Prof. Dr.
Mustafa Ilıcalı’nın daveti ve öncülüğünde,
TBMM Bayındırlık, İmar, Ulaştırma ve
Turizm Komisyonu ile TOBB Karayolu
Yolcu Taşımacılığı Sektör Meclisi, 23 Kasım
günü TBMM yerleşkesinde bir araya geldi. 

ETKİN KATILIM
Toplantıya Bayındırlık, İmar, Ulaştırma ve
Turizm Komisyonu Başkanı, eski UDH
Bakanlığı Müsteşarı Habip Soluk,
Komisyon Üyesi Prof. Dr. Mustafa Ilıcalı,
ilgili milletvekilleri, Ulaştırma Bakanlığı,
Emniyet Genel Müdürlüğü ve Jandarma
Genel Komutanlığı yetkilileri, Sektör
Meclisi Başkanı Mustafa Yıldırım, TOFED
Başkanı Birol Özcan, Genel Sekreter
Mevlüt İlgin, IPRU Başkanı Fatih Tamay,
İSTAB Başkanı Ahmet Karakış, İTO YK
Üyesi Hakan Orduhan, Meclis Üyesi
Levent Birant, TÖHOB Başkanı İsmail
Yüksel, Genel Sekreter Onur Orhon ile
sektör meclisi üyeleri katıldı. 

Prof. Dr. Mustafa Ilıcalı’nın açılış
konuşmasını yaptığı toplantıda Sektör
Meclisi Başkanı Mustafa Yıldırım
tarafından Karayolu Yolcu Taşımacılığı
Sektör Raporu sunuldu. 

RAPOR KAPSAMI…
A. Ulusal ulaşım kimliği ve ulaştırma ana
planı ihtiyacı 

B. Yolcu taşımacılığı konseyi kuruluş
talebi

C. TOBB Sektörel Ekonomi Şurası
konuları:

1. Altyapı, işletme ve mevzuat
yetersizlikleri

2. Taşımacıların kurumsallaşamaması
ve hizmet ihracı gerçekleştirememesi 

3. Özel halk otobüsü tanımının
bulunmaması

4. UKOME kararlarının ulusal mevzuat
ile çelişmesi ve mağduriyete yol açması

5. Şehirlerarası yolcu taşımacılarının
otoyol ve köprü kullanım zorlukları

ÇALIŞTAY YAPILACAK
TOFED Başkanı Birol Özcan’ın da İstanbul
Otogarı ve sektörün durumuna ilişkin
sunum yaptığı toplantı sonucunda, 2017
yılının ilk yarısında farklı yolcu taşıma
türlerinin temsilcilerinin katılacağı bir
çalıştay yapılması kararlaştırıldı. ■

6’da

TOBB Sektör Meclisi, sektör sorunlarını en üst düzeyde dile getirdi.

Ekrem
Özcan

Elektrik Araç
Teknolojisi

4’te 8’de

Mercedes-Benz Türk ve ABC
Lojistik uzun süreli
işbirliklerini yeni bir

anlaşma ile taçlandırdılar. ABC
Lojistik 200 adet Mercedes-Benz
çekicinin son 80 adedini törenle
teslim aldı. Mercedes-Benz Axor
1840 LS’ler taşımacılık sektöründe 23
yıldır hizmet sunan Kayseri’li ABC
Lojistik yöneticilerine Mercedes-
Benz Türk Pazarlama Merkezi’nde
teslim edildi. 

Filosundaki Mercedes-Benz
marka araç sayısını son yıllardaki filo
alımları ile arttıran ABC Lojistik,
teslim alınan 80 aracı ABC Lojistik’in
hem Türkiye içerisinde hem de
uluslararası rotadaki dağıtım
aktivitelerinde kullanacaklarını
duyurdu.   

Mercedes-Benz Türk Aksaray
Kamyon Fabrikası’nda imal edilen
Mercedes-Benz Axor 1840 LS model
çekicilerin teslimatına ABC Lojistik

Yönetim Kurulu Başkanı
Ergun Bilen, Mercedes-
Benz Türk Yetkili Bayii
Gelecek Otomotiv sahibi
Hekim Toloğ, Mercedes-
Benz Türk ve ABC
Lojistik yetkilileri
katıldılar. ABC Lojistik
Yönetim Kurulu Başkanı
Ergun Bilen, bu araçları
tercih etmelerindeki en
önemli sebeplerin
çekicilerin yakıt
ekonomisi, yüksek ikinci
el değeri, Mercedes-
Benz’in geniş servis ağı
ve yedek parça bulunabilirliği
olduğunu vurguladı. Bilen ayrıca
Mercedes-Benz Türk’le yıllara
dayanan güven üzerine kurulu
işbirliklerinin kendileri için çok
değerli olduğunu ifade etti:
“Ülkemizin parlak geleceğine destek
için yatırımlarımıza hiç tereddüt

etmeden ve hız kesmeden devam
ediyoruz. ABC Lojistik yönetimi, bu
büyük yatırım ile hem sektördeki
gücünü, hem de yurtdışı pazarlardaki
iş hacmini arttırmayı hedefliyor.
Ergün Bilen konuşmasında, “Son
alımlar ile birlikte ABC Lojistik’in
Mercedes-Benz markalı araç yatırımı
200 adedi geçmiştir. Ülkemizin

parlak geleceğine destek için
yatırımlarımıza hiç tereddüt
etmeden ve hız kesmeden devam
ediyoruz.” 

Mercedes-Benz Türk Yetkili Bayii
Gelecek Otomotiv tarafından
gerçekleştirilen bu satışta Mercedes-
Benz Türk Finansal Hizmetler’in de
desteği alındı. �

200 adetlik Mercedes-Benz çekici alımını tamamladı

ABC Lojistik 80 Mercedes
Çekici aldı

Uluslararası Taşımacılık ve Lojistik Hizmet
Üretenleri Derneği’nin (UTİKAD), 34.
Seçimli Olağan Genel Kurul Toplantısı 23

Kasım 2016 günü gerçekleşti. Dr. Cengiz
Tavukçuoğlu, “4. Endüstriyel Devrim Açısından

UTİKAD YÖNETİM KURULU 
• Emre Eldener - (Kıta Ulaştırma

Hizmetleri) 
• Turgut Erkeskin - (Genel Transport) 
• Nil Pakyürek - (Transorient Uluslararası

Taşımacılık) 
• Cihan Yusufi - (Globelink Ünimar

Lojistik) 
Ekin Tırman - (Aktifsped Uluslararası

Nakliyat) 
• İbrahim Dölen - (Borusan Lojistik) 
• Koral Karşılıklı - (Merden Lojistik) 
• Mehmet Özal - (Ekol Lojistik) 
• Rıdvan Haliloğlu - (Mundoimex Global

Lojistik) 
• Serkan Eren - (MNG Havayolları) 
Taner İzmirlioğlu - (GNV Lojistik) 

UTİKAD Yeni Başkanı Emre Eldener
Lojistik Öngörüleri” konulu bir sunum
gerçekleştirdi. 

Genel Kurul’da yapılan seçimlerin
ardından 2010-2016 yılları arasında
UTİKAD Yönetim Kurulu Başkanlığı
görevini yürüten Turgut Erkeskin,
başkanlık bayrağını Emre Eldener’e
devretti. 34. Seçimli Olağan Genel Kurul
Toplantısının devamında katılımcılar
UTİKAD’ın kuruluşunun 30. yıl dönümünü
keyifli bir kokteyl ile kutladı. 

UTİKAD Yönetim Kurulu Başkanı
Turgut Erkeskin, genel kurul açılışında,
lojistik sektörüne dair değerlendirmelerini
katılımcılar ile paylaştı. UTİKAD üyelerinin
taşımacılık ve lojistiğin mimarları
olduğunun altını çizen Erkeskin,
“Ülkemizin ve dünyanın gelişmesinde,
büyümesinde, refah seviyesini
yükseltmesinde en büyük ve etkili
faktörlerden biriyiz. Ancak gerek
ülkemizdeki gerekse de çevre ülkelerdeki
politik ve ekonomik koşulları
değerlendirdiğimizde çok büyük zorluklar
içindeyiz” dedi ve 2016 yılında
gerçekleştirilen faaliyetleri üyelerle paylaştı. 

Dr. Cengiz Tavukçuoğlu, “4. Endüstriyel
Devrim Açısından Lojistik Öngörüleri”
konulu sunumunda, dünya çapında büyük
bir değişim yaratması beklenen ve
nesnelerin interneti olarak da adlandırılan
Endüstri 4.0 sunumunu “Değişime ayak
uydurun!” mesajı ile tamamladı. �

Eski Başkanlar ve Üyeler de
ödüllendirildi 

UTİKAD’ın 30. kuruluş yıl dönümünü
nedeniyle Yönetim Kurulu Eski
Başkanları’na şilt takdim edildi. Eski
Yönetim Kurulu Başkanlarından Ayşe Nur
Esin ve Kosta Sandalcı da Genel Kurul
toplantısında hazır bulundu. Şiltlerini
Turgut Erkeskin’in elinden alan Esin ve
Sandalcı, duygularını katılımcılarla
paylaştıkları kısa birer konuşma yaptı. Eski
Başkanların ardından UTİKAD üyeliğinde
10. Yılını tamamlayan Fahri Üyeler Selma
Akdoğan ve bir önceki UTİKAD Genel
Müdürü Müjdat Mandal da şükran
plaketlerini aldı. �
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Ro-Ro taşımacılığında üç yıl
gibi kısa bir sürede Türkiye’nin
önemli bir markası haline
gelen Alternative
Taşımacılık’ın 6’ncı gemisi
MELEQ, 18 Kasım Cuma günü
Almanya’nın Flensburg
kentinde 200 kişinin katıldığı
bir törenle denize indirildi. 

MELEQ, Alternative
Taşımacılık ’ın 5 Ro-Ro’luk
filosuna 280 treyler

kapasitesi ile Şubat 2017’de dahil
olacak ve Türkiye-İtalya hattında
hizmet verecek. 210 metre
uzunluğunda ve 32 bin 600 ton yük
taşıma kapasitesine sahip MELEQ,
saatte 21,3 deniz mili sürat
yapabilecek. 

Avrupa ve Türkiye’den lojistik
sektörünün üst düzey katılım
gösterdiği törenin ardından

açıklama yapan Alternative
Taşımacılık Yönetim Kurulu
Başkanı Ahmet Musul, “3 yıl gibi
kısa bir süre önce gemi kiralayarak
çıktığımız yolda, bugün 6’ncı Ro-

Ro’muz MELEQ’i denize indiriyor
olmak son derece gurur verici.
Sürdürülebilir büyümeyi
yakaladığımız bu yolda, filomuzu
genişletmek üzere yatırımlarımız 100

milyon Euro’yu aştı. MELEQ’ in
ardından da yeni hatlar açmak, sefer
sayılarımızı artırmak için
yatırımlarımız tüm hızıyla devam
edecek. Son hazırlıkları devam eden
Yalova Ro-Ro Terminali’ni ise
2017’nin başında devreye almayı
hedefliyoruz. Genişleyen filomuz ile
sektöre ve ülkemizin ihracatına
değer katacak bu yeni terminal ile
müşterilerimize çok önemli
operasyonel avantajlar sunacağız”
dedi.

MELEQ’ in yapımını üstlenen
FSG şirketi Tasarım Direktörü (Chief
Design Officer) Henrique Pestana ise
konu ile ilgili olarak şu sözleri
paylaştı: “Alternative Taşımacılık
bizlere güvendiği için son derece
mutluyuz. Bu tip Ro-Ro’ların
tasarımı ve üretimi konusundaki
tecrübemizin Alternative’in
başarısına önemli katkılar
sağlayacağına inanıyoruz.” �

Alternatıve’in yeni RO-RO’su 

Meleq suya indirildi

Ahmet
Musul

OMSAN, 7. Kez
Yılın En İyisi

Logitrans Transport ve Lojistik Fuarında,
Atlas Lojistik Ödülleri de sahiplerini buldu.
OMSAN, Uluslararası Taşıma İşleri

Organizatörleri (R2) kategorisinde üst üste 7’nci
kez yılın en iyi lojistik firması olarak birincilik
ödülüne layık görüldü. 

OMSAN Lojistik Genel Müdürü Doç. Dr. M.
Hakan Keskin, ödülünü, Taha Kargo Yönetim
Kurulu Başkanı Emin Taha’dan aldı. OMSAN’ın
ilk küresel Türk lojistik şirketi olma vizyonu ile
hareket ettiğini belirten Keskin, ulusal ve
uluslararası birçok ödül ile tescillenen
başarılarının bugün aldıkları ödül ile bir kez
daha takdir edilmesinin kendilerini daha iyiyi
yapmaya teşvik ettiğini söyledi. 

OYAK Genel Müdürü Süleyman Savaş
Erdem, diğer OYAK iştirakleri gibi OMSAN’ın da
sektörde hak ettiği konuma gelmesi için yeniden
yapılandırma çalışmalarını başlattıklarını
söyledi. Eylül 2016’da OMSAN’ın yönetiminin
değiştiğini ifade eden Erdem, Doç. Dr. Mehmet
Hakan Keskin’in OMSAN’ın yeni genel müdürü
olarak göreve başladığını söyledi. �

Araçlarımıza ve sürücülerimize özen gösterelim. 
Seferlerimizde bölge ve iklim koşullarına dikkat edelim. 
Kış lastiği zorunluluğu 1 Aralık Perşembe günü başlıyor.

Taşıma güvenliği
önceliğimizdir! 4 

4 

4 

Metro Turizm kaptanlarını eğitti

Aziz
Kocaoğlu

Dinçer
Çelik

TEMSA 110 Avenue’dan 50’sini 
İZULAŞ’a teslim etti 

İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin Temsa’dan satın aldığı 110 Avenue otobüsün ilk
50’sini hizmete aldı. 60 araç ise yıl sonuna kadar teslim edilecek. 110 Avenue
teslimatının tamamlanmasının ardından İzmir kentiçi ulaşımında hizmet veren

Avenue sayısı 410’a ulaşmış olacak. ■

Otobüs üreticileri
Transist
Fuarı’nda 

1-3 Aralık tarihleri arasında İstanbul
Kongre Merkezi’nde düzenlenecek
olan Transist  2016 İstanbul Ulaşım

Kongresi ve Fuarı 9. Kez kapılarını açıyor.
Fuara Mercedes-Benz Türk, Temsa, Oto-
kar, Karsan, Bozankaya, BMC, Akia, FSM
Demirbaş, ZF Türk, Allison, Voith, Petrol
Ofisi  katılıyor. İstanbul Büyükşehir Bele-
diyesi öncülüğünde 4T: Traffic (Trafik),
Timing (Zamanlama), Transform (Dönü-
şüm), Technology (Teknoloji) teması ile
hazırlanan Transist Ulaşım Kongresi ve
Fuarı, ulaşım sektöründeki yeni ürün ve
teknolojilerin sunulacağı önemli bir plat-
form olma niteliğinde. Kongre ve fuar ile
ulaşım alanındaki yeni teknolojilerin ve
stratejilerin aktarılması için akademik
konu başlıkları ile katılımcılar, yerel yöne-
timler ve sektör temsilcileri arasında sür-
dürülebilir bilgi alışverişinin sağlanması
hedefleniyor. ■

10’da

Brisa çevre korumasına 
869 bin dolar yatırım yaptı

Yiğit
Gürçay

Michelin “İyi Dersler Şoför Amca” 
10 ilde 13 bin servis şoförörüne ulaşacak

Manuel
Montana

10’da

‘Altın Eldiven’ ödüllerinde 

Otokar’a 2 ödül birden

Avrupalı sektör profesyonellerinden

Otokar Sultan'a tam not

7’de8’de

İETT otobüs
alımlarına    

1 milyar 110
milyon TL

bütçe ayırdı 

Arif Emecen

5’te

Lojistik 11’de



2Boğaz köprülü İstanbul’da,
1970’li yıllardan bu yana, hem
şehrin yerleşik nüfusunda nispi

bir Asya yakasına kayışı ve hem de
şehre o süreçte göçle gelen, gelmekte
olan nüfusun yerleşim yeri seçiminde
nispi bir Asya yakası tercih
edilirliğinde artış gözlemlenmiştir. Bu
dönemde; insanların Asya yakasında
oturup Avrupa yakasında çalışması,
köprülerin varlığı sayesinde tercih
edilebilir bir seçeneğe dönüşmüştür.
Tablo 1’de yıllara göre Avrupa-Asya
yakaları istihdam dağılımı ve
otomobil sahipliği sayıları, oranları ve
nüfus verilmiştir.

Tablo 1’de görüldüğü üzere,
İstanbul’un nüfusu 1970’lerden
günümüze geometrik olarak artmış,
nüfus 4-5’e katlamıştır. Aynı süreçte;
özel otomobil sayısı, nüfus artışından
daha da yüksek bir oranla artış
göstermiş, 1970’lerden 2000’lere
gelindiğinde trafikteki özel otomobil
sayısı 30 katı artmıştır. 

Kişi başına düşen otomobil…
Otomobil sahipliğindeki artışın,

alabildiğine yüksek olan nüfus
artışından dahi belirgin bir şekilde

yüksek olması,
Gayrı Safi Milli
Hasıla’daki
(GSMH) artış,
tüketim
kültürünün radikal
bir şekilde
değişimi ve
karayolu ulaşım
türünün gerek
ulaştırma
sistemindeki ve
gerekse de toplu
taşıma
sistemindeki
ağırlığı olarak
açıklanabilir. Bu
dönemde; kişi
başına düşen özel otomobil sayısı;
1970’lerde 0,017; 1980’lerde 0,042
ve 2000’lerde 0,140 olarak
gerçekleşmiştir. Bu da; son 30 yılda
yaklaşık 10 katı bir artışa tekabül
etmekte olup günümüz itibariyle bu
oranlar daha da ileri bir seviyeye
gelmiştir. Veriler dikkate alındığında;
Avrupa yakasının yıllara göre, her
dönem nüfus ağırlığının üzerinde bir
istihdam ağırlığına sahip olduğu
görülmektedir. İstanbul; Cumhuriyet

döneminden öncesinde
sadece Tarihi Yarımada
merkezli olup, takibinde
Beşiktaş-Ortaköy-Taksim
şeridinde ve Asya
yakasında Üsküdar-
Kadıköy hattında
gelişmiştir. 

Şehir Boğaz’dan
uzaklaşıyor

1990’lardan itibaren
İstanbul’da çok merkezli
gelişim hızlanmış olup,
şehrin nüfus ve istihdam
yoğun bölgelerinin
oluşturduğu ağırlık

merkezi, gitgide tedrici olarak
Boğaz’dan ve denizden uzaklaşmıştır.
Boğaz köprülerinin işletime alınması
ve ilgili bağlantı yollarının
tamamlanmasıyla, Boğaza mesafesi
olan bölgelerde yeni istihdam
alanlarının açılması da kolaylaşmıştır.
Aşağıda Şekilde Asya ve Avrupa
yakalarındaki desantralizasyon
(merkezden uzaklaşma, çok
merkezlilik) gösterilmektedir.

Şekilde görüldüğü üzere Boğaz
köprülerinin işletime alınmasıyla
birlikte şehir Boğazdan uzaklaşarak
doğu-batı ekseninde alabildiğine
gelişmiştir, gelişmektedir. Bugün
itibariyle İstanbul; doğuda Kocaeli’nin
Gebze ilçesi ve batıda Tekirdağ’ın
Çorlu ilçesi ile birleşmiştir. 

Özel otomobil artışı çok hızlı…
2. Boğaz köprüsünün işletime

alınmasından sonra köprülerden
geçen taşıt sayısında yüzde 1180’lik
bir artış yaşanırken, yolcu sayısındaki
artış ise yüzde 170 olmuştur. Buradan
da görüleceği üzere, İstanbul’daki
ulaşım sisteminde, özellik toplu
taşımada, ağırlığı sürekli olarak azalsa
da karayolu ulaşım türünün baskınlığı
söz konusudur. Diğer taraftan; özel
otomobil sahipliği büyük bir artış
göstermekte olup her bir özel
otomobildeki ortalama yolcu sayısı
(özellikle köprü geçişlerinde) 1-2’dir.
Bunun bir sonucu olarak; köprü
geçişlerinde taşıt sayısında büyük bir
artış yaşanırken, taşınan yolcu
sayısındaki artış buna kıyasla sınırlı
düzeyde kalmıştır. Aşağıda Tablo 2’de
1987, 1996 ve 2006 yıllarında
İstanbul’da ulaştırma sistemindeki
türel dağılım verilmiştir.

Tablo 2’de görüldüğü üzere, genel
olarak karayolu ulaştırma türünün
İstanbul’da her dönem ağırlığı olduğu
göze çarpmaktadır. Boğaz
köprülerinin işletime alınmasının;
karayolunun ağırlığına arttırmaktan
çok özel otomobil kullanımındaki
artışa katkı yaptığı anlaşılmaktadır.
Dolayısıyla; İstanbul’da dengeli türel
dağılımın sağlanmasında, kategorik
olarak köprü inşasının olumsuz etki
oluşturacağı söylenemez. 

Hepinize sağlıklı, huzurlu, mutlu
ve başarılı haftalar dilerim. ■
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İstanbul'da 3. Boğaz Köprüsü, Kentiçi Raylı Sistem
Yatırımları ve Gelişme Eğilimleri  - 2 -

PROF. DR. 
MUSTAFA ILICALI 
mustafa.ilicali@tasimadunyasi.com

mustafa.ilicali@ibb.gov.tr

Hepimizin bildiği
gibi, yap-işlet-dev-
ret modeliyle Bele-

diye’den alınan İstanbul
Otogarı’nın işletmecisi Av-
rasya Terminal İşletmeleri
(AVTER). AVTER sadece
Türkiye’nin en büyük ve en
hareketli otogarı olan İstan-
bul Otogarı’nı işletmekle
kalmıyor, aynı zamanda
Samsun, Çanakkale, Kay-
seri, Çarşamba ve Batum
otogarlarının da sahibi.
Yani, karayolu yolcu taşı-
macılığı sektörünün en
önemli unsuru. Peki, AV-
TER’in en büyük ortağı,
hatta neredeyse tamamına
yakın hissesinin sahibi
kim? Galip Öztürk. 

Galip Öztürk, yolcu ta-
şımacılığı sektörünün en
önemli kişilerinin başında
geliyor. Zekasıyla, girişken-
liğiyle, kararlılığı ve ileri
görüşlülüğüyle tanınan Öz-
türk, ülkemizin ana ulaşım
sistemi olan otobüsçülüğün
daha da gelişmesi, büyü-
mesi ve güçlenmesi için
kafa yoruyor. Tabii, iş
adamı olarak önce kendi
firmasını düşünecektir. O
da çok iyi biliyor ki otobüs-
çülük biterse, yani sektör
çökerse kendi firması da bi-
tecektir. Yani, kendi firma-
sını koruması için öncelikle
sektörü korumalıdır.

Türkiye’nin önemli iş
adamları arasında yer alan
Galip Öztürk’ün, otobüs-
çülüğün yanı sıra başka bir-
çok alanda da yatırımı var.
O alanlarda da başarıdan
başarıya koşmasını isteriz

canı gönülden. Ancak ken-
disinin asıl işi, işinin ana
omurgası otobüsçülük.
Otobüsçülüğü koruyup kol-
lamasına kimse ses çıkar-
maz, hatta alkışlar bile.

Bu kadar geniş bir
alanda mal ve hizmet üre-
ten Galip Ağa, İstanbul’un
en önemli ihtiyacı olan ve
kendisinin de işini düzene
sokacak, kolaylaştıracak bir
otogar için neden harekete
geçmez?  Bu sorunun ceva-
bını gerçekten merak edi-
yorum.

Benim aklıma bir
sebep geliyor: Galip
Ağa’nın çevresindeki, yağ-
cılar onun gözünü boyuyor,
dolayısıyla da onun hare-
kete geçmesini engelliyor.
Tabii, sektörel federasyon-
ların anlı şanlı yandan
çarklı yöneticilerinin de
dahli var bu yağcılıkta; on-
ların çevresindeki goygoy-
cuların, gıybetçilerin
ellerini ovuşturarak, tilki
kurnazlığıyla ortalığı karış-
tırmalarını da göz ardı et-
miyorum.

Galip Öztürk, bugünkü
ahı gitmiş vahı kalmış, işl-
evini çoktan tamamlamış
ve yetersiz kalan bu otogar
yerine girişi çıkışı çok daha
kolay, erişimi zahmetsiz,
peronları geniş ve refah,
kaptanların dinlenebileceği
yerleri de olan, şehrin çe-
şitli bölgelerine dağılmış,
dolayısıyla da yaygın hiz-
met verebilme imkanı olan
otogarlar yapamaz mı?

Ben yapar diyorum, var
mı iddiasına giren? ■

salim.altunhan@tasimadunyasi.com

Salim
Altunhan

Galip Öztürk
harekete geçer mi?

İstanbul 1970 1980 2000

Nüfus 3.500.000 4.800.000 12.900.000

Özel Otomobil Sayısı 60.000 200.000 1.800.000

Kişi Başına Düşen Özel Otomobil 0,017 0,042 0,140

Avrupa Yakası İstihdam Oranı %80 %77 %71

Asya Yakası İstihdam Oranı %20 %23 %29

Ulaşım Türü 1987 (%) 1996 (%) 2006 (%)

Özel Otomobil 19,30 19,20 26,34

Taksi+Dolmuş 10,20 9,40 4,75

Servis Araçları 10,40 11,50 21,48

Otobüs (İETT+Özel Halk Otobüsü) 35,20 34,10 24,12

Minibüs 19,00 19,60 16,71

Raylı Sistemler 3,80 3,60 4,60

Deniz Ulaşımı 2,10 2,60 2,00

Tablo 1. İstanbul’da Yıllara Göre Asya-Avrupa Yakaları İstihdam
Dağılımı ve İstanbul’un Nüfus, Otomobil Sayısı Değerleri

Tablo 2. Yıllara Göre İstanbul’da Ulaştırma Türel Dağılımı Şekil. İstanbul’da Şehirleşmenin Ulaştırmaya Bağlı Değişimi

Malatya’da toplu
taşım hizmeti
yürüten MOTAŞ,

elektrik ve elektronik
sistemler ile araç takip,
izleme, müşteri
şikâyetlerini kayıt altına
almak, şikâyetlere anında
cevap verebilecek ve
araçların koordinasyonunu
da sağlayacak çok amaçlı
Çağrı Merkezi kurduklarını
açıkladı. Yaptığı
açıklamada hayatı daha
yaşanabilir kılmak için yeni
yıla yenilenerek başlamak
istediklerini belirten
MOTAŞ Genel Müdürü
Enver Sedat Tamgacı,
şehir merkezinde yer alan
durakların akan trafikten
arındırılması ve altyapı
çalışmalarının
tamamlanması ile
üstyapıda da iyileştirme
faaliyetine yöneldiklerini
belirtti: “Kalabalık
duraklarımızda her hattın

aracının kalktığı noktalar
belirlenerek bu noktalara
dijital panolar yerleştirerek
aracın kalkış bilgisini süre
olarak yansıtmaya ve
aracın kalkış saati
geldiğinde ise sesli olarak
anons yaparak yolcuların
araç takibini
kolaylaştırdık.”

Tamgacı, durak
içerisinde yer alan Malatya
Kart Danışma ve Başvuru
Merkezini Kapalı Çarşı
içerisindeki yeni yerine
taşıyarak vatandaşlara

daha rahat bir ortamda
hizmet verilmesini
sağladıklarını ve kart
başvurularında öğrenci ve
öğretmenlerden istenen
belgeleri kaldırdıklarını
açıkladı. ■

MOTAŞ, yeni� yılı, yeni�li�klerle karşılıyor
Enver Sedat
Tamgacı

Kocaeli Büyükşehir Belediyesi
UlaşımPark A.Ş. tarafından Sabiha
Gökçen Havalimanı’na başlatılan 250

No’lu hatta otobüs seferlerine başlandı.
Sabiha Gökçen’den yurt içi ve yurt dışına
uçacak Kocaelililer, Otogar’dan başlayan ilk
seferlere yoğun ilgi gösterdi.

24 saat kesintisiz sefer
İzmit Şehirler Arası Otobüs Terminali ile

Sabiha Gökçen Havalimanı arasındaki
seferler, günün 24 saati kesintisiz olarak her
saat başı yapılıyor. 60 ile 90 dakika arasında
süren yolculuk ile vatandaşlar güvenli bir

şekilde havalimanına ulaşıyor.

Vatandaşlar memnun
Sabiha Gökçen Havalimanı’na ulaşımda

Büyükşehir’in araçlarını tercih eden
yolcular, hizmetten oldukça memnun
olduklarını belirtti. Her hafta havalimanına
gittiğini ifade eden Coşkun Turhan, ‘’Çok
güzel bir hizmet oldu. Daha önceden özel
servislerle veya kendi aracımızla ulaşımı
sağlıyorduk. Fakat bu hizmeti duyar duymaz
ilk gün kullanmaya karar verdim.
Büyükşehir Belediyesi’ne hizmetinden
dolayı teşekkür ediyorum’’ diye konuştu. ■

Kocaeli - Sabiha Gökçen seferleri başladı





23 Kasım Çarşamba günü TOBB Karayolu
Yolcu Taşımacılığı Sektör Meclisi’nin
toplantısı ile TBMM Bayındırlık, İmar ve

Ulaştırma Komisyonu birlikte yapıldı. Bu
düzenleme, sektör meclisi üyeliği de devam
eden, aynı zamanda gazetemizin de köşe
yazarı Erzurum Milletvekili Sayın Prof. Dr.
Mustafa Ilıcalı’nın girişimiyle oldu. Çok
faydalı olan bu toplantı bir ilki de yaşattı. İlk
defa sektör temsilcileri ile bir TBMM
Komisyonu birlikte toplantı yaptı. Bu
toplantıda, Sektör Meclisi Başkanı Sayın
Mustafa Yıldırım daha önce sektör meclisinde
tartışılıp tam mutabakat sağlanan belli konuları
dile getirdi. Milletvekilleri tek tek görüşlerini
bildirdiler. 

Sert atışmalar yaşandı
Hatta iktidar partisi milletvekilleri ile ana

muhalefet partisi milletvekilleri arasında
birtakım sert tartışmalar yaşandı. Birtakım
görüş ayrılıklarının olması doğaldır.  TOFED
Başkanı Sayın Birol Özcan da sunumunda
mutabık kalınan İstanbul Otogarı’nın yerinde
kalması, cep terminallerinin İstanbul
Otogarı’nın yerinde kalmış haliyle
konumlandırılması, özellikle 3. Boğaz
Köprüsünün otobüsçüye zorunlu olmasının
sektöre getirdiği yükler ve korsan taşımacılık
konularını Sayın Mustafa Yıldırım’ın
konuşmalarına paralel olarak dile getirdi. Ben
de çok iyi şekilde hazırlandım ve iki konuyu
gündeme getirdim. Biri TOBB Sektör
Meclisi’nin zaman zaman bir araya gelerek,
bazı sorunların dile getirilip dağıldığı bir
ağlama duvarından çıkıp Ulaştırma
Bakanlığı’nın yasa veya bir protokolle
devredeceği bir kısım yetkileri (taşıt kartı alma,
yetki belgeleri düzenleme, F1 belgelerinin
alınması, taşıma yetki belgelerinin
alınmasındaki ön müracaat yerinin olması vb.)
sıraladım. 

Bakanlığın üzerindeki yükü alalım
Ulaştırma Bakanlığına bile yük teşkil eden

bazı yetkilerin TOBB’a devredildiğinde
otomatikman sektör meclisinin de icracı bir
meclis haline geleceğini anlattım. Herkes bu
konuda haklılığımızı da teyit etti. İkinci en
önemli talebimiz Sayın Mustafa Yıldırım ve
Sayın Birol Özcan’ın sunumda dile getirdiği
terminallerin yapımında belediyelerin tek
yetkili kurum olmaması -ki bu konu Taşıma
Dünyası Gazetesi’nde defalarca haber ve
yorum olarak dile getirilmiş, gazetenin de
desteğini almış bir sorun. Yani terminallerin
yer tespitini birlikte yapalım. Ulaştırma
Bakanlığı’nın koordinasyonunda belediyeleri
devre dışı bırakmadan, ama tek ve imtiyazlı
kurumlar olmaktan çıkaran bir düzenleme
yapılması lazım. Bu da Taşıma Kanunu ile
Belediyeler Kanununun birbiri ile çelişkisidir.
Bunu da giderelim. Bir yasal düzenleme
ihtiyaçtır. Komisyon öyle bir karar versin ki
hem ülkemizin yararına hem sektörümüzün
yararına olsun. Hem belediye hem Ulaştırma
Bakanlığı hem de sektör memnun olsun.
Özellikle şu cümleyi net bir şekilde ifade
ettim: Bize bir gömlek giydiriyorsunuz ama
üstümüzde bir prova yapmamıza bile
tenezzül etmiyorsunuz. Provasız bir elbiseyi
giymeye çalışıldığında kimine uzun, kimine
dar, kimine kısa gelir. 

Ortak komisyonla belirlensin
Sektörle devletin birlikte oluşturacağı

(bunu da somutlaştırıyoruz; Ulaştırma
Bakanlığı’nın koordinasyonunda ilgili
belediyeler, Çevre ve Şehircilik Bakanlığı ve
Emniyet Genel Müdürlüğü ve sektör
temsilcilerinden oluşan zorunlu) bir komisyon
otogarların şehrin neresinde yapılacağına
karar verecek, işletme esaslarını belirleyecek,
belediye mi işletecek, sektör mü işletecek,
özel sektör kamu işbirliği ile mi olacak
belirleyecek. Kamu ve özel sektörle birlikte
gelişen modeller var. Buna sadece belediye
başkanı karar vermeyecek. İşte Büyükşehir

Belediyesi bize hiç danışmadan Ataşehir’de
bir otogar yapma kararı aldı. Sonra köprü
oradan geçiyormuş, biz otogarı nerede
yapıyormuşuz diye kalakaldı. Sektör
mensupları, Ulaştırma Bakanlığı ve belediye
yetkilileri bir araya gelirse böyle yanlışlıklar da
yapılmaz. 

Otogarlar otobüsçünündür
Yalova Otogarı, ihtiyacın 10 misli

büyüklüğünde yapılmış. Sektör 20 yıl geçse
orayı karşılayamaz. Çünkü sektör büyümüyor
giderek küçülüyor, sayıca azalıyor. Mersin
Büyükşehir Belediyesi’nin yapmış olduğu
otogar ne belediyeyi memnun etti ne
işletmeciyi ne Ulaştırma Bakanlığını ne
halkı… velhasıl herkesin şikayet ettiği bir
otogar konumuna geldi. Niye? Çünkü esnafın
görüşü alınmadı. Sektör temsilcileri ile
görüşülmedi.  İhtiyacın 4-5 misli büyüklükte
yapıldı. Dolayısıyla maliyeti arttı. Bu maliyeti
çıkartmak için Ankara’daki yazıhanelerin
kirasını beşe ona katlayan bir kira modeli
çıktı. Şu anda Mersin Otogarı bir kangren
şeklinde ve herkes şikayet ediyor. Oysa bizim
önerdiğimiz yolla bu sorunlar yaşanmaz. Yer
tespitinden kimin işleteceğine kadar, hatta
nasıl işletileceğine ve işletme esaslarına kadar
bir komisyon karar verdiğinde bu sorun
başlamadan biter. İşte bunları dile getirdik
TBMM Komisyonunda. Bunlar hepsi makul
karşılandı. Bütçe görüşmelerinin ardından, bu
tür buluşmanın bir daha yapılması
benimsendi. Biraz daha somut çalışarak
çözüm önerileri ile birlikte bu meclis
komisyonu bir alt çalışma grubu kuracak, biz
de bir çalışma grubu oluşturacağız ve birlikte
çalışacağız. 2017 yılı içerisinde Sektör Meclisi
ve TBMM Bayındırlık, İmar ve Ulaştırma
Komisyonu birlikte bir Yolcu Taşımacılığı
Çalıştayı yapılması ve sorunlara çözüm arama
konusunda mutabık kaldık. 

Çok iyi bir toplantı oldu. Sayın Prof. Dr.
Mustafa Ilıcalı’ya özelikle teşekkür ediyorum. ■
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Türkiye Otobüsçüler 
Federasyonu Genel Sekreteri

mevlut.ilgin@tasimadunyasi.com

Mevlüt 
İlgin

İlk kez bir TBMM komisyonu
sektörle buluştu anuray59@gmail.com

Akif
Nuray

Her şey vatan için
Bitmeyen Kriz'in siyasal

sonuçları gelmeye devam
ediyor. 

*
"...ABD başkan adayları
arasındaki 12 puanlık fark 1
haftada kapanıverdi. Oralarda da
anket konuları sürprizlerle dolu,
galiba... " değinmiştik. Sonuç
çıktı: sürpriz. 

Anketler, analistler, siyasiler,
basın hepsi şiddetli yanıldı,
ABD'den gitme kararı verenler,
komşu Kanada'nın vize sitesini
çökerttiler başvuruları ile.

Hatırlarsınız; ABD'de gelirin
yüzde 63’ünü, nüfusun yüzde 1’i
alıyordu. Seçimleri o yüzde1’ler
kaybediyor, artık. Yeni Başkan,
ABD devlet harcamalarını
arttıracak; vatandaşın gelirini
böylece arttıracak, ekonomiyi
açacak. 1930 dönemi çözümleri
yani. Çünkü krizde 8 yıldır
basılan paralar vatandaşın
harcamasını arttırmadı, şimdi
devletin harcamasını arttıracaklar. 

*
İngiltere'de AB'den ayrılma

referandum sonucu da tüm
tahminleri yanılttı, hatırlarsınız.
İngiliz Yüksek Mahkemesi,
ayrılma kararının parlamentodan
çıkması şartını duyurdu,
geçenlerde... Referandumu
aşıyor! Kararın bilgisiz kitlelerce
alındığını söylüyor.

Yanılmalar küreselleşiyor. Bu
yanılmaların bir tanımı bile
gelişti: Elitler yönetemedi, ben
yöneteceğim.

*
2002 yılında da, Türkiye'nin

seçim sonucu, tüm bilenleri ve
uzmanları yanıltmıştı, özürler
dilemişlerdi, yenice kurulmuş
siyasi parti ilk seçimde tek başına
iktidar çoğunluğunu alınca. Çok
kere daha yanıldılar.

*
Bunlar yanılma değil.

Normalleşme. Ülkelerinin
yönetiminde söz elde edememiş,
dışlanmış, ihmal edilmiş kitleler
bilişim ve erişim sayesinde
eskisinden çok daha haberdar ve
bilgili. Oy VERMEYECEĞİ
kadroları tanıyor, yılların
deneyimi ile. Seçimlerde
yükselen katılımları sonuçları
değiştiriyor. Bu kitleler küresel
olmaya henüz zaman
bulamadıkları için sadece kendi
ülkelerini ve devletlerini

kavrayabiliyorlar. Böylece de
dünya küreselleşmeyi yarım
bırakarak ulusallaşmaya,
uniterleşmeye, gereğince de
otoriterleşmeye ilerliyor.
Demokratikleşmek ve
küreselleşmek ancak bu
kapanıştan sonraki evreye
erteleniyor. 

*
Bir yakınım ABD için öz bir

tanım yaptı: Onlar da Türkiye'nin
büyüğü oldular, aynı. 

Her şey Vatan İçin...
*  *  *

Otomotiv geçen yıl ile
karşılaştırmalı olarak üretimde,
satışta, ihracatta, ithalatta rekora
gidiyor. 10 yıllık ortalamada da
durum daha iyi. Parça başına
ihracat ciromuz yükselen dolar
nedeni ile olsa gerek, geçen
yıldan düşük, 13.370 dolar. 

Dış ticaret yüzde 40 fazla
vermiş. Yeni rekorlar.

*
2016 oto sigortaları prim

üretimi 2015 dönemine kıyasla
yüzde 61… Trafik sigortası prim
üretimi ise yüzde 107 arttı. Ekim
raporunu çıkacak. Hasar adedi
yüzde 7 azaldı, iyi haber. 

Raporlarda hasar toplamını
arıyorum, yok, verilmiyor. Demek
ki hasar toplamı raporlanmaya
değmeyecek kadar küçük. Primler
buradan doğan rekabetle azalıyor. 

Halbuki bankacılık raporları
gibi entegre olmalı sigortacılık
raporu da.

*
Bu ciroları taşıma dünyası

kazanıyor ve ödüyor.
* *  *

Enerjiyi yerli üretmekten
bahsedelim. 

Dünyada daha 410 yıllık
kömür var. Dünya, elektrik
enerjisinin yüzde 40’ını
kömürden karşılıyor.

Polonya ve Çin enerjisinin
yüzde 80’ini, Hindistan yüzde
25’ini, Almanya 45’ini, Fransa
40’ını, İngiltere 39’unu kömürden
karşılıyor. Türkiye sadece yüzde
22’sini karşılıyor kömürden. ABD
ise yüzde 33. 

*
Çorlu Şırnak arasına yayılmış

kömürümüz var, bu kaynağımızı
kullanacağız. 

İyi haftalar… ■Otobüs yolcuları maksimum güvenlik ve konfor bekler. ZF’nin şanzımanları ve aksları bu beklentilerin 
 karşılanmasına yardımcı olmaktadır. Bu ürünler yolcuların araca hızlı ve güvenli bir şekilde binip  inmelerini, 
süratli ve keyifli bir yolculuk yapmalarını sağlamaktadır. Dahası, bizim ürünlerimiz birbirlerine tam olarak 
uyumludur ve daima en üst düzey teknolojiye sahip oldukları için dinamik hızlanma ve aynı zamanda sessiz 
çalışma özelliklerine sahiptir. Bu sayede, taşıt ve çevre üzerindeki olumsuz etkileri azaltabilirsiniz – kullanım 
ömrü maliyetlerini hesaba katmıyoruz bile. www.zf.com/buses

BAŞTAN SONA ETKİLEYİCİ: 
ZF’DEN KOMPONENTLER VE SİSTEMLER

ÖTV oranlarında motor
silindir hacminin yanı sıra
fiyat kriteri de devreye
alındı.

Otomobilde özel tüketim
vergisi (ÖTV)
oranlarında motor

silindir hacminin yanı sıra fiyat
kriteri de devreye alındı. Buna
göre, motor silindir hacmi 1600
CC'yi geçmeyip, değeri 40 bin
lirayı aşmayanlar için yüzde 45,
40 bin ve 70 bin lira
arasındakilere ise yüzde 50 ÖTV
uygulanacak. Motor silindir
hacmi 1600- 2000 CC olan,
değeri ise 100 bin lirayı
aşmayan araçların ÖTV’si
yüzde 100 olarak belirlendi.

Otomobillerde uygulanan
ÖTV'de değişikliğe gidilmesine
ilişkin Bakanlar Kurulu kararı
Resmi Gazete'de yayımlanarak
yürürlüğe girdi.

Buna göre, motor silindir
hacmi 1600 CC'yi geçmeyenler
ile 1600 CC ile 2000 CC arasında
olup motor gücü 50 KW'ı geçip
motor silindir hacmi 1800 CC'yi
geçmeyen elektrikli araçlarda
vergi oranı yüzde 60,
diğerlerinde ise yüzde 110
olarak belirlendi.

Söz konusu oran, motor
silindir hacmi 2000 CC'yi geçen
otomobillerden motor gücü 100
KW'ı geçip motor silindir hacmi
2500 CC'yi geçmeyen elektrikli

araçlarda ise yüzde 110 oldu.
Motor silindir hacmi 2000 CC'yi
geçen diğer otomobillerde
uygulanan vergi oranı ise yüzde
160 olarak uygulanacak.

Otomobilin fiyatı da vergide
belirleyici olacak

ÖTV oranlarının
belirlenmesinde motor silindir
hacminin yanı sıra aracın
matrahı da belirleyici olacak.
Söz konusu oranlar, motor
silindir hacmi 1600 CC'yi
geçmeyip, ÖTV matrahı 40 bin
lirayı aşmayanlar için yüzde 45,
40 bin lirayı aşıp 70 bin lirayı
aşmayanlar için yüzde 50
olacak.

ÖTV, motor silindir hacmi
1600 CC'yi geçen 2000 CC'yi
geçmeyenlerden ÖTV matrahı
100 bin lirayı aşmayanlar için
yüzde 100 olarak belirlenecek.
Elektrik motoru da olanlardan
elektrik motor gücü 50 KW'ı
geçip motor silindir hacmi 1800
CC'yi geçmeyenlerden ÖTV
matrahı 50 bin lirayı
aşmayanlar için yüzde 45, 50
bin lirayı aşıp 80 bin lirayı
aşmayanlar için yüzde 50 olarak
hesaplanacak.

Elektrik motoru da
olanlardan elektrik motor gücü
100 KW'ı geçip motor silindir
hacmi 2000 ile 2500 CC
arasında olanlardan ÖTV
matrahı 100 bin lirayı
aşmayanlar için yüzde 100 ÖTV
alınacak. ■

Otomobilde ÖTV oranları
belli oldu



İBB Meclisi onayladı 

Otobüs yaş ortalamasını her geçen yıl
daha da aşağıya çektiklerini belirten
İETT Genel Müdürü Arif Emecen,
2017’de tüm otobüs alımlarına
ayırdıkları bütçenin 1 milyar 110
milyon 996 bin lira olduğunu,
toplamda da 725 adet otobüs alımı
planladıklarını kaydetti: “Yaş
ortalaması 4,5 olan 2714 otobüsü ve
760 hattıyla İETT İstanbul’un her
köşesinde hizmet veriyor. Ayrıca özel
işletmeler dahil edildiğinde 5804
otobüsün yürütüm ve denetimlerini
yapıyoruz” dedi.

İstanbul Büyükşehir Belediye Meclisi, İETT
Genel Müdürü Arif Emecen’in sunduğu
2,9 milyarlık 2017 İETT bütçesini

onayladı. İBB Meclisi’ndeki oylamadan önce
sunum yapan İETT Genel Müdürü Arif
Emecen, “İETT’nin misyonu toplu ulaşım
hizmetlerini, açığa çıkmamış ihtiyaçları
karşılayacak şekilde düzenlemek ve
denetlemek, sektörde dengeleyici rol
oynamak, aynı zamanda ulusal ve
uluslararası alanlarda bilgi birikimini
yönetmektir. Vizyonumuz ise şehir hayatını
kolaylaştıran, çevreye duyarlı, alternatif
enerji kaynaklarını yönetebilen lider kuruluş
olmak” dedi.

Metrobüs Silivri’ye uzanıyor
Metrobüsün İstanbul trafiğinde önemli

bir rahatlama yarattığını ve 545 araçla hizmet
verdiğini ifade eden Emecen,
“Yolculuklardaki konforu artırmak ilk
hedefimiz. 52 km 45 istasyonumuzla birlikte
iyileştirme projelerimize hız kesmeden
devam ediyoruz. Beylikdüzü-Silivri ve diğer
yeni metrobüs güzergahları ile İstanbul halkı
hızlı ve konforlu ulaşım hizmetlerinden
birine daha kavuşacaktır” diye konuştu.

Akıllı duraklar
Akıllı durak projelerinin ilkini Yıldız

Teknik Üniversitesi durağında hayata
geçirdiklerini ve bu projenin de vatandaşlar
tarafından çok beğenildiğini ifade eden
Emecen, “Geçtiğimiz yıl 12 bin 16 olan durak
sayımızı 7 bin 750’si açık, 4 bin 639’u kapalı
olmak üzere 12 bin 389’a çıkardık. Akıllı
durak projemizi tüm ilçelerimizde
yaygınlaştırmayı hedefliyoruz. Konsept
duraklar güneş enerjisi ile çalışıyor, wifi
hizmeti veriyor, elektrikli engelli araçlarına ve
telefonlara şarj olanağı sağlıyor. Biletmatik
olanağı sunuyor, anlık bilgilendirmeler
yapıyor. Bu durakların sayısı da önümüzdeki
dönemde arttırılacak. Duraklarımıza erişim
mesafemiz ortalama 500 metre… Bu
mesafede duraklara erişim sağlayabilen
nüfus oranı ise yüzde 98” dedi.

Akyolbil ve MOBİETT
İETT’nin günümüz teknolojisini

yakından takip edip en yeni uygulamalarla
İstanbulluların hayatlarını
kolaylaştırdıklarını anlatan Emecen,
“Akyolbil adını verdiğimiz proje kapsamında
durak yoğunluklarını izleme, gerekli hat,
durak ayarlamalarını yapabilme imkanına
kavuştuk” dedi. Olağanüstü durumlarda ani
müdahale gerçekleştirebildiklerini dile
getiren Emecen, sistemin Filo Yönetim
Merkezinden yönetildiğini ve anlık takip
sisteminin bir getirisi olan MOBİETT’in 3,6
milyon kişi tarafından kullanıldığını açıkladı:
“Bu uygulamayla günde 2 milyona yakın
sorgu yapılıyor. Yılda 10 milyon yabancı
turistin ziyaret ettiği İstanbul’da uygulamayı
turistlerin de rahatlıkla kullanabilmesi için
İngilizce ve Arapça başta olmak üzere 12
yabancı dil desteği sağlandı. MOBİETT’in
yeni versiyonunda özellikle görme engelli
yolcuların talepleri doğrultusunda bir alarm
sistemi geliştirildi. Özellik, istenilen durağa
ve hatta ait otobüs gelmeden belirtilen
zaman kadar önce alarm çalmasını sağlıyor.”

Uçaklardaki karakutu otobüslerde 
Emecen, İETT’nin uçaklarda kullanılan

karakutu sistemini de kullanmaya
başladığını ve bu şekilde de otobüsleri en
etkili şekilde takip ettiklerini söyledi:
“Karakutu projesinin amacı otobüslerin
etkin olarak takip ve denetiminin
sağlanmasıdır. Bu proje ile otobüslerimizin
yakıt tüketimi, kat edilen mesafe, periyodik
bakım, arıza yönetimi gibi 48 ham veri
alınacaktır. Uygulama sonrası; yakıt
tasarrufu, kaza sayısında azalma, emisyon
değerinde azalma gibi iyileştirmeler
hedefleniyor. Uygulamaya 520 otobüsle
başlanmış olup, tüm filoya yayılacak. Birinci
fazda 680 şoförün kusurlu davranış tespiti
edilmiş olup; yüzde 7,3 yakıt tasarrufu, yüzde
21,4 kaza sayısında düşme, yüzde 4 emisyon
değerinde azalma sağlandı. Karakutu ile
şoförlerimizin performansları verilerle

ölçülecek hangi şoförümüzün hangi eğitime
ihtiyacı olduğu anlaşılarak kişiye özel
eğitimler planlanacak. Takdir edersiniz ki bu
proje toplu ulaşımla ilgili önemli bir eşik.” ■

iBeacon uygulaması
Yolcuları bilgilendirmek

adına da iBeacon adında bir
uygulamayı hayata
geçireceklerini ifade eden
Emecen, uygulama ilgili şu
detayları verdi: “Otobüse
binen yolcularımıza araç
içerisinde ihtiyaçları olan
bildirimleri göndereceğiz.
Görme engelli yolcularımıza,
durak geçiş anonslarının ve
inecekleri durağa gelmesine
yakın akıllı telefonları
üzerinden sesli mesajlar
verilmesi sağlayacağız.

Duraklara yerleştirilecek
ibeacon sayesinde görme
engelli bir yolcunun,
kimseden yardım almadan
durağa girmesini
sağlayabilecek navigasyon
yazılımı geliştirmeyi
planlıyoruz. Görme engelli
yolculara gelen otobüsün
hangi hatta ait olduğu
bilgisinin mobil telefonları
üzerinden bildirilmesini
sağlayacağız. Hat ve sefer
değişiklik bilgisinin anlık
olarak durakta bekleyen
yolcuya gönderilmesini
sağlayacağız.”

Elektrikli otobüsler
tarihi yarımadada

2017 yılında alınacak
elektrikli otobüslerin de tarihi
yarımadada kullanılacağını
vurgulayan Emecen, “Hali
hazırda verilen hizmetin,
çalışma sonrasında 0
elektrikli toplam 200 otobüsle
verilmesi planlanmaktadır.
Edirnekapı’nın aktarma
merkezi olarak planlandığı
projede yeni otobüsler tüm
akıllı araç donanımlarına
sahip olacaktır” diye konuştu.

İETT otobüs alımlarına    
1 milyar 110 milyon TL

bütçe ayırdı 

Arif Emecen
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Opalin  CITY

Avenue IBUS
MD9 ElectriCITY

MD9 LE

1-3 Aralık 2016 tarihleri arasında
düzenlenecek olan Transist
Fuarı’nda TEMSA, kentiçi ulaşıma
yönelik Avenue IBus, MD9
Electricity, Opalin City, MD9 LE
araçlarını ziyaretçilerle
buluşturacak.

Otobüs pazarının lider markası
TEMSA, Transist Fuarı’nda kentiçi
ulaşıma yönelik üretimini
gerçekleştirdiği 4 ürününü tanıtacak. 1-3
Aralık 2016 tarihleri arasında İstanbul
Kongre Merkezi’nde gerçekleştirilecek
Transist Fuarı’nda TEMSA, Avenue IBus,
MD9 Electricity, Opalin City, MD9 LE
araçlarını sergileyecek.  

TEMSA, akıllı şehirlere destek
veriyor 

Temsa, fuarda sergilediği araçlarla
akıllı ulaşım uygulamalarını bir üst
seviyeye taşıyacak olan yenilikleri de
katılımcılarla paylaşacak. Temsa Genel
Müdürü Dinçer Çelik, akılı şehirlere
destek olmanın öncelikleri arasında yer
aldığını belirterek, “Bu amaç
doğrultusunda hedefimizdeki
belediyelerin yönetimleri ile Transist
Fuarı’nda bir araya geleceğiz.  Akıllı
otobüs dönemini başlatan ve bunu
sürekli yeniliklerle daha da üst düzeye
taşıyan bir marka olarak, otobüslerde
teknolojik gelişimin ulaşım sistemine ve
kullanıcılarına sağladığı avantajları ve
imkanları anlatmak istiyoruz. Ayrıca
akıllı ulaşım sisteminin standartlarının
da belirlenmesi ve sektörün bu
standartlara doğru yönlendirilmesi de
büyük önem taşıyor.  Tüm
müşterilerimizi ve belediyelerin ulaşım
alanındaki profesyonellerini üç gün
sürecek fuarda standımıza davet

ediyoruz” dedi.

1 Aralık’ta basın toplantısı 
Temsa Genel Müdürü Dinçer Çelik

ve İnovasyon ve Ürün Müdürü Mert
Umut Özkaynak kentiçi ulaşıma yönelik
yenilikleri de ziyaretçilerle ve basın
mensupları ile 1 Aralık Çarşamba günü
saat 14.00’da Temsa stand alanında
gerçekleştirilecek toplantı ile paylaşacak. ■

TEMSA, yeniliklerle 
Transist Fuarı’nda 

ZF Services Türk
Transist 2016’da 

Transist Fuarında şehir içi
otobüsler için sunulan ürünlere
ek olarak bu yıl ilk kez ZF’nin

Marin ve Raylı Sistemler için sunduğu
ürünler ile Telematik çözümler sunan
OpenMatics ürünlerini de bir arada
tanıtacak.  ZF bu organizasyonda
elektrikli otobüsler için Elektroportal
Aks ve Elektrikli Merkezi Motor
çözümlerini katılımcılara sunacak.

ZF Services Türk, Transist 2016’da
daha geniş stand alanı ve en yeni
teknolojileri ile ziyaretçilerle
buluşmaya hazırlanıyor. B09 numaralı
stand’ta geçmiş yıllardakinden farklı
olarak şehir içi otobüsler için
geliştirilen teknolojilerle birlikte Raylı
Sistemler ve Marin uygulamalar ve
Telematik Çözümler tanıtılacak.

ZF’nin şehir içi otobüsler için
geliştirdiği AVE-130 alçak tabanlı
elektrikli portal aks ve elektrik motorlu
merkezi tahrik sistemi, Moskova
metrosunda kullanılan E-Rail SH-15 F
metro şanzımanı ve Openmatics
telematik çözümleri stand’ta
sergilenecek ürünler arasında yer
alıyor. ■



Ankara’da TBMM’de yaptığımız toplantı ile bir
ilki gerçekleştirdik. Milletin temsil edildiği
evde Ulaştırma ve Bayındırlık Komisyonu ile

bir araya geldik. TBMM’de bu ilki gerçekleştiren
Prof. Dr. Mustafa Ilıcalı Hocamıza, tüm ulaşımcılar
adına ben teşekkür ediyorum. Bir farkındalık
yarattık orada. Tabii, ben her zaman savunurum:
Ne olduğunuz değil, ne yaptırdığınız önemlidir.
Biz, konularımızı Meclise bu anlayışla taşıdık.
Komisyonları çalıştırmamız gerektiğine inanıyorum.
Onlar bizim için var… Bizim sorunlarımızı çözmek
için meclise gönderdiğimiz insanların hele hele
kurdukları komisyonun amacı bizi düzenlemek,
bizimle ilgili konularda proje üretmek, fikir
geliştirmek ve Meclise taşımak. Sayın Mustafa Ilıcalı
Hocadan böyle bir toplantıyı bunun bilinciyle rica
ettim. Kendisi de ilgili gerekli tüm girişimleri yaptı.
İlgili tüm bürokratların katıldığı bir toplantı yaptık.  

Meclis TV toplantıyı yansıttı 
Bir ilkti. Format olarak istediğimiz gibi

gelişmese de Meclis TV’nin toplantıyı yayınlamış
olması yaratmış olduğumuz farkındalığın bir
parçası olarak değerlendirilmeli. Çeşitli fikirler ileri
sürdük, sektörümüzün içinde bulunduğu durumu
anlattık. Ulaştırma Bakanlığı’nın daha önce adı
DLH olan demiryolları, limanları ve havaalanları ile
ilgili ulusal taşımacılığı üç ayak üstünde
tanımlaması eksiklikti. Karayoluyla şehirlerarası
ulaşımın olmaması, yani otogarlar ve altyapılarını
sistemin bütününden koparırsanız bu sistem
yürümez. Çünkü biz karayolu taşımacıları olarak
diğer üç sistemin olmazsa olmazı
tamamlayıcılarıyız. 

Noktadan noktaya taşımacılık
Trenden, uçaktan, vapurdan inenin otobüsle

son varış noktasına gitmesi lazım. Toplu taşıma
entegrasyonu, çok sihirli güzel bir kelime olarak
karşımıza çıkıyor, ama bununla ilgili kararlarda
maalesef böyle hareket edilmiyor. Otogarların
ulusal ulaşım sisteminin dördüncü halkası olarak
Ulaştırma Bakanlığı tarafından düzenlenmesi,
konumlandırılması projelendirilmesi ve çalışma
esasları belirlenmesi lazım. Sektörün ihtiyaçlarını
karşılayan, imar zevkini tatmin eden ve ulaşım
sistemlerinin bütünleşik bir şekilde

sürdürülebileceği yeni bir yapıya ihtiyacı var
Türkiye’nin. Ulaştırma sistemlerindeki dönüşüm
kentsel dönüşüme benzemez. Bunları, uzun
soluklu ağır yatırımlardan oluştuğu için, 2023’leri,
2050 hatta 2100’leri hedefleyen bir anlayışla
kurgulamak zorundayız. Bütün bunların karar
mercisi TBMM’dir. 

Ulaştırma Danışma Kurulu…
Sayın Başbakanımızın, Ulaştırma Bakanı iken

İTO’da gündeme getirdiğimiz gibi, karar
süreçlerinde olmamız, görüş belirtme imkanımızın
olması, hatta alınacak kararlarda pay sahibi olmak
bizim hakkımızdır. Elbisemizin bedenimize göre
yapılmasını sağlamak da doğal hakkımızdır. Bu,
sadece karayolu yolcu taşımacılarını değil, sistemin
dört halkasının tamamının içinde olduğu
denizyolu, havayolu, demiryolu ve karayolunun
birlikte hareket edebileceği bir ulaştırma danışma
kurulu ile hayata geçirilirse yararlı olur.

TOBB Sektör Meclisini, Sayın Rifat
Hisarcıklıoğlu’nun da desteğini alarak önümüzdeki
ay toplamak istiyoruz. Bu oluşum insanların
güvenli ve konforlu ulaşımı açısından hayati bir
önem taşıyor. Ulaşımdaki talebin karşılanmasına,
ulaşım sistemlerinin entegre edilmesine yönelik
adımların atılmasına ihtiyaç var. 

Düzenleme gerekiyor…
Bugüne kadar gelinen noktayı, bu değişimi ve

dönüşümü doğru anlatan düzenlemelere ihtiyaç
var. Her modun kendi yolcusunu taşımasına imkan
tanıyan düzenlemelerin yapılması lazım. Yasakçı
zihniyetin ve ulaşımın önündeki engellerin
kaldırılması lazım. Sınır kapılarındaki geçişler,
turizm taşımacılığındaki sorunların gündeme
getirilmesi lazım. Halk otobüsçülerin ödeme
sorunları var. Şehiriçi taşımacılıkta indirim olsun,
ama ücretsiz taşımalar ve buna yönelik ödenen
bedeller de ihtiyaçları karşılasın. Akaryakıt fiyatları
ve ÖTV artıyor, bunlar da taşımacının sırtına
yükleniyor. 

Teşekkür…
Komisyonda bir farkındalık yarattığımıza

inanıyoruz,  tüm siyasi partilerin katılımcılarına ve
Başkan Sayın Habib Soluk’a, Sayın Prof. Dr.
Mustafa Ilıcalı’ya anlayış ve desteklerinden dolayı
teşekkür ediyoruz. Bu konu Türkiye’nin konusudur,
insanlarımızın ulaşım hakkının konforlu ve güvenli
şekilde sağlanması daha etkin şekilde sorunları
gündeme getirmeye çalışacağız.

Geçen haftaki Taşıma Dünyası’nda
sorunlarımızı gündeme getiren manşetten dolayı da
gazetemiz yöneticilerine de teşekkür ediyorum…
Doğruyu söylemeye devam edeceğim ya kendi
devrimimizi yapacağız ya da devrileceğiz. Otobüs
işletmeciliği sürdürülebilir olmaktan çıktı. Özellikle
kısa taşımacılar için maliyetler arttı. Taleplerimiz
haklı ve belirleyici. Yolcu haklarını ve taşımacının
haklarını korumak zorundayız. Hak aramaya
devam edeceğiz. ■
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Mustafa
Yıldırım
TOBB Karayolu Yolcu 
Taşımacılığı Sektör 
Meclis Başkanı

TBMM tarihinde
bir ilk  

23 Kasım Çarşamba günü
TBMM Bayındırlık, İmar,
Ulaştırma ve Turizm
Komisyonu ile TOBB Sektör
Meclisi üyeleri bir araya
geldi. Gazetemiz yazarı,
Erzurum Milletvekili Prof.
Dr. Mustafa Ilıcalı’nın
öncülük ettiği toplantıda
karayolu yolcu
taşımacılarının yaşadığı
sorunlar gündeme geldi. 

Toplantıya Bayındırlık,
İmar, Ulaştırma ve Turizm
Komisyonu Başkanı Habip

Soluk, Komisyon Üyesi Prof. Dr.
Mustafa Ilıcalı, milletvekilleri,
Ulaştırma Bakanlığı bürokratları,
Emniyet Genel Müdürlüğü,
Jandarma Genel Komutanlığı
yetkilileri, TOBB Karayolu Yolcu
Taşımacılığı Sektör Meclisi
Başkanı Mustafa Yıldırım,
TOFED Başkanı Birol Özcan,
Genel Sekreter Mevlüt İlgin,
IPRU Başkanı Fatih Tamay,
İSTAB Başkanı Ahmet Karakış,
İTO YK Üyesi Hakan Orduhan,
Meclis Üyesi Levent Birant,
TÖHOB Genel Sekreteri Onur

Orhon ile sektör meclisi üyeleri
katıldı. 

Ilıcalı öncü oldu 
Milletvekili seçiminden önce

üyesi olduğu TOBB Karayolu
Yolcu Taşımacılığı Sektör
Meclisinin sorunlarını yakından
takip eden Prof. Dr. Mustafa
Ilıcalı,  gerçekleştirilen son
Sektör Meclis toplantısında
alınan karar gereği, TOBB
Karayolu Yolcu Taşımacılığı
Sektör Meclisi ile TBMM
Bayındırlık, İmar, Ulaştırma ve
Turizm Komisyonunu, TBMM
yerleşkesinde bir araya getirdi. 

Geniş katılımlı oldu 
Sektörün yaşadığı

sorunların, teknik, idari ve yasal
olarak gruplandırılabileceğini
belirten Ilıcalı, gerçekleştirilen
toplantıya başta UDH Bakanlığı
olmak üzere, Emniyet Genel
Müdürlüğü, Jandarma Genel
Komutanlığı gibi kurum ve
kuruluşlardan da yetkilileri de
davetli olarak katıldı. Toplantı,
TBMM dışından da katılanlarla,
TBMM Bayındırlık, İmar,
Ulaştırma ve Turizm
Komisyonunun en geniş
katılımlı toplantısı olarak tarihe

geçti.

Sorunların çözümü 
Toplantının açılış

konuşmasını yapan Prof. Dr.
Mustafa Ilıcalı, sektörün
sorunlarının çözümü için bütün
tarafların aynı masa etrafında bir
araya geldiğini belirterek,
yaşanan sorunların yasal
çözümü için Bayındırlık, İmar,
Ulaştırma ve Turizm
Komisyonunun görüş ve
desteğine ihtiyaç olduğunu
vurguladı. Kamu kurum ve
kuruluşlarının da toplantıya
katılımlarının önemli olduğunu
belirten Ilıcalı, gerek özel sektör
tarafında gerekse de kamu
tarafında yaşanan teknik ve idari
sorunların ifade edilmesini
istedi.

Toplantıda TOBB Karayolu
Yolcu Taşımacılığı Sektör Meclisi
Başkanı Mustafa Yıldırım
tarafından Karayolu Yolcu
Taşımacılığı Sektör Raporu
sunuldu. Raporda iki ana bölüm
yer aldı. 

- Ulusal Ulaşım Kimliği ve
Ulaştırma Ana Planı ihtiyacı, 

- Karayolu Yolcu Taşımacılığı
Sorunları ve Yolcu Taşımacılığı
Konseyi Kuruluş talebi. ■

SORUN 1
Yolcu taşımacılığı sektöründeki değişim ve

dönüşümün yarattığı yeni talepleri karşılayacak,
ulaşım sistemleri arasında entegrasyonu ve den-
geleri sağlayacak altyapı, işletme ve mevzuat ye-
tersizliği…

Çözüm Önerisi
Ulaşımdaki kaynak israfını önlemek, kapasite

kullanımı ve verimliliği artırmak hız, konfor, eko-
nomi ve güvenlik taleplerini karşılamak, sistemler
arası entegrasyonu sağlayacak altyapı, işletme ve
düzenlemeleri katılımcı bir anlayışla çözüme ka-
vuşturmak için TOBB Türkiye Karayolu Yolcu Ta-
şımacılığı Meclisinin katılımı ile "Toplu Ulaşım
Yasası" çıkarılmalı ve "Ulusal Ulaşım Kimliği"
oluşturulmalı,

UDH Bakanlığı tarafından karayolu yolcu ta-
şımacılığının sorunlarının çözümü için 2017 yılı
ilk yarısı içinde yolcu taşımacılığı şurası veya ça-
lıştayı gerçekleştirilmeli,

Ulusal ulaşım sisteminin önemli bir halkası
olan otogarların, diğer taşıma sistemleri ile en-
tegrasyonu sağlayacak şekilde konumlandırılması,
sektör ihtiyaçları ölçüsünde projelendirilmesi ve
yapım işletim süreçlerinin DLH kapsamında de-
ğerlendirilerek, UDH Bakanlığı kontrolünde,
Çevre ve Şehircilik Bakanlığı, ilgili yerel yönetim
ve mesleki STK’ların katılımı ile yapılmalıdır.

SORUN 2
Karayolu yolcu taşımacılığı yapan şirketlerin

kurumsallaşamamaları ve hizmet ihracatı gerçek-
leştirememeleri…

Çözüm Önerisi 
• 4925 sayılı Karayolu Taşıma Kanunu ve ilgili

yönetmelikte yük taşımacılığı bölümündeki "Ta-
şıma İşleri Organizatörü" düzenlemesi, “Yolcu Ta-
şımacılığı Organizatörü” olarak yolcu taşımacılı-
ğına uyarlanmalı,

• “Yolcu Taşımacılığı Organizatörü”nün, ge-
tirilecek yükümlülük ve sorumluluklar çerçeve-
sinde birçok taşıma türü arasından yetki belgesi
almış taşımacı kabul ederek, kendi nam ve hesa-
bına taşıma yaptırarak ve fatura düzenleyerek,
kombine taşımacılık yapmaları sağlanmalıdır. 

SORUN 3
2918 sayılı Karayolları Trafik Kanunu’na “Özel

Halk Otobüsü” tanımının olmaması…

Çözüm Önerisi 
2918 sayılı Kanunu’na “Özel Halk Otobüsü”

tanımı eklenmelidir.         

SORUN 4
Ulaşım Koordinasyon Merkezleri (UKOME)

kararlarının ulusal mevzuat ile çelişmesi ve sek-
törde mağduriyete yol açması…

Çözüm Önerisi
• UKOME yapısı içinde sektöre temsil ve gö-

rüş belirtme imkânı tanınmalı,
• Turizm taşımacılığında kullanılacak taşıt-

ların 0-5 yaş aralığında olması kararı yaş sınırı ol-
maksızın kaldırılmalı, 

• İstanbul’da, servis araçları için plaka tahdidi
uygulamasına geçilerek sektörün beklentilerinin
gerçekleştirilmesi sağlanmalıdır.

SORUN 5
Şehirlerarası yolcu taşımacılığı sektörünün

otoyol ve köprü kullanımı zorunluluğu nedeniyle
karşı karşıya kaldığı maliyetler…

Çözüm Önerisi
• Boğaz geçiş bedeli, tüm köprülerden geçiş

yapan taşıtlara orantılı olarak dağıtılmalı,
• Şehirlerarası otobüslerin, eskiden olduğu

gibi Fatih Sultan Mehmet Köprüsünü kullanma-
ları sağlanmalı,

• Osmangazi Köprüsü geçiş ücretleri makul
düzeylere çekilmeli,

• Köprü ücretlerinin makul düzeye indiril-
mesi için, köprü müteahhitlerinin, köprü işletme
sürelerinde uzatıma gidilmelidir.

TOFED’in özel sunumu
TOFED Başkanı Birol Özcan da İstanbul Oto-

garı’nın işletme süresinin uzatılması, sorunlarının
giderilmesi ve sektörün durumu üzerine bir su-
num yaptı. 

Çalıştay yapılması kararı alındı 
TOBB Karayolu Yolcu Taşımacılığı Sektör

Meclisi üyelerinin söz alarak sorun ve önerilerini
paylaştığı toplantı 2017 yılının ilk yarısında, tüm
ulaştırma sektörlerinin yolcu taşımacılığını kap-
sayacak şekilde bir çalıştayın yapılması ile sonuç-
landı. 

Toplantı sonunda Komisyon üyeleri ve TOBB
Sektör Meclisi Üyeleri bir araya gelerek hatıra fo-
toğrafı çektirdi. ■

facebook.com/KarsanMarka

twitter.com/KarsanMarka

www.karsan.com.tr

TOBB Karayolu Yolcu Taşımacılığı Sektör Meclisi 
Türkiye Büyük Millet Meclisi’nde toplandı 

Yolcu Taşımacıları TBMM’de 

TOBB Türkiye Karayolu Yolcu Taşımacılığı Meclisi IX. Sektörel Ekonomi
Şurası 5 Sorun ve 5 Çözüm Önerisi de bu başlık içerisinde yer aldı. 



Gündem ❭❭ 7

zeki.donmez@tasimadunyasi.com

Dr. Zeki
Dönmez

Trak sigortasında
son gelişmeler…

28 Kasım - 4 Aralık 2016

Geçen hafta, gazete ve
televizyonlarda trafik
sigortasına ilişkin

haberler yer aldı. Buna göre,
Danıştay’ın verdiği yürütmeyi
durdurma kararları sonrasında
sigortalılar bazı haklar
kazanırken sigortacılar da
kayıplara uğruyordu. Ben de bu
yazımda bunu özetlemeye
çalışacağım.

Hukuki durum…
Karayolları Trafik

Kanununun 85-90 maddeleri
araçlarla ilgili hukuki
sorumlulukları belirtiyor.
Burada, önce araç işleteninin
sonra da bu aracı firmasında
çalıştıranın sorumlulukları
bulunuyor. İşleten olarak da
esas olan araç sahibi. Bunun
ötesinde kiracı, ariyet, rehin
yoluyla aracın kullanımı da
kapsanıyor. 

91-101 arası maddelerde
de trafik sigortası zorunluluğu
ve bunun detayları var.
Devamında da özel durumlar
ve diğer detaylar yer alıyor.
Trafik sigortası işlemleri
bunların yanı sıra bu sigortanın
tebliğle belirlenen genel
şartlarına göre yürütülüyor. 

Bu arada belirteyim ki, tüm
işlemlerde taraf olduğumuz
Motorlu Taşıtlar Zorunlu Mali
Sorumluluk Sigortasına İlişkin
Avrupa Sözleşmesi de geçerli.

Trafik sigortası
Bilindiği gibi, bu sigorta

esas olarak sigortayı yaptıranın,
yani sigortalının üçüncü
kişilere verdiği zararları tazmin
ediyor, tabii, belirli bir prim
karşılığında. Önceki
dönemlerde devletçe
belirlenen primler, şimdi
serbest piyasaya bırakıldı. Tabii,
bu primlerin yüksekliğinden
şikayet başlayınca çözüm
çabaları ortaya çıktı. 

Prim azaltma
Primlerin azalmasının esas

yolu sigortacıların yapacağı
ödemeleri azaltmak. Bunun ilk
akla geleni, ödeme konusu
olabilecek kaza sayısını
azaltmak. İkinci olarak, bu
kazalardan sigortacının ödeme
yapacağı halleri azaltmak akla
gelebilir. Üçüncüsü, kazada
yapılan ödemenin miktarını
kısıtlamak olabilir. Dördüncü
olarak da mağdurlara yapılan
ödemelerin bir kısmını
sigortalıdan geri almak olabilir. 

Bir de çok kaza yaptığı için
çok prim ödeyen ve bu nedenle
sesi çok çıkan veya örgütleri
aracılığıyla sesini duyuranların
primini başkalarına ödeterek
işleri düzeltmiş olarak
görünmek akla gelebilir. 

Bu arada sigorta
şirketlerinin birbirleriyle
rekabet ettiği ve fahiş kâr
sağlayamadığı kabul edilmiştir.
Hep birlikte gerekçesiz yüksek
prim almaları mümkün
görülmemiştir. 

Kanuni kılıf
Sigortacıların yükünü

azaltmak için bu sigortanın
genel şartlarında değişikliğe
gidildi. Kısacası, sigortalıların
bazı hakları budandı. Ancak
kanuna dayanmayan bu
değişikliklerin mahkemeleri
bağlamasını sağlamak gerekti.
Trafik Kanununun henüz trafik
sigortası zorunluluğunun konu
edinilmediği (bu zorunluluk
Madde 91’de) 90’ıncı maddede
trafik sigortası genel şartlarının
ödemelerde esas alınacağı
yazıldı. Artık genel şartlarda ne
varsa, hepsi kanuni(!) olacaktı.
Değiştirseniz, istediğinizi
yazsanız da kanunilik
bozulmayacaktı. Acaba, bu
hukuk muydu? 

TOBB’un davası…
Türkiye Odalar ve Borsalar

Birliği sigortanın genel
şartlarında yer alan bazı
düzenlemelerin hukuksuz
olduğunu iddia ederek
Danıştay’a dava açtı. Bunların
hangi hususlar olduğunu
belirtmeye, bu yazı için ayrılan
bölüm yetmez. İlgilenenler
bunlara ulaşabilirler. Davalılar
Başbakanlık ile bunun
kapsamındaki Hazine
Müsteşarlığıydı. TOBB, genel
şartlardaki bazı düzenlemelerin
iptalini, bu karar verilinceye
kadar da yürütmelerinin
durdurulmasını istiyordu.
Davalı taraflar, yürütmeyi
durdurma istemlerinin reddini
talep ettiler. Danıştay Tetkik
Hakimi de aynı yönde görüş
bildirmiş. 

…ve Karar!
Danıştay 15. Dairesi iki

konuda yürütmeyi durdurma
taleplerini kabul etti. 

1. Hasar onarımlarında
sigortalı veya mağdurun onayı
haricinde hiçbir şekilde çıkma
ve sökme parça
kullanılmaması… Aksi yönde
yapılmış bir anlaşma
bulunmadığı sürece
sigortacının orijinal parça
bedellerine göre zararları
tazmin etmesi… Buna da bağlı
olarak araçlardaki küçük
onarımların da araçlarda
yapacağı değer kaybının
ödenmesi ile kiralık araçlar ve
taksi/dolmuşlarda eksperin
belirleyeceği değer kaybı
tutarının yüzde elliden
fazlasının da alınabilmesi gibi
haklar doğuyor.

2. Kazada kasıt, ağır kusur,
ehliyetsiz veya geçersiz/el
konulmuş ehliyetle taşıt
kullanımı gibi durumların
ötesinde trafik kurallarının
ihlali nedeniyle oluşan
kazalarda kusurluya rücu
edilememesi… 

Danıştay, belirtilen iki
konuda yürütmeyi durdurma
kararı verirken çok sayıdaki
diğer konularda yürütmeyi
durdurma taleplerini reddetti.
Ancak bu bir sonuç değil.
Yürütmesi durdurulan konular
dahi düşük ihtimalli de olsa
sonuçta iptal edilmeyebilir.
Bunun ötesinde, esas olarak
durdurma talepleri kabul
edilmeyen konularda da iptaller
gelebilir. 

Bazı dersler…
Daha önce de belirttiğim

gibi genel şartlardaki sözüm
ona prim azaltma amacıyla
sigortacıların yükümlülüklerini
azaltma amaçlı düzenlemeler
hukuki miydi? Hukukiliğinden
şüphe edilmeseydi, kanuni
dayanak sağlamaya
girişilmezdi. Peki, genel şartlara
uyulacağını kanun maddesine
yazmak bunları hukukileştirdi
mi? Hayır. Kanunlarda bazı
hususların yönetmelik, tebliğ
vs. ile düzenlenmesine cevaz
verilmesi zorunludur. Ancak
bunlar öze yönelik olmayan
detaylar olmalıdır. Hakları
belirten esaslar kanunda yer
almalıdır. Her türlü değişikliğe
kapı açan cevaz vermeler
kesinlikle yanlıştır. Bunları
Karayolu Taşıma
Yönetmeliğinde de kısmen
görüyoruz. 

Kanunlar Anayasaya, tebliğ
ve yönetmelikler hem ilgili
kanuna hem de diğer kanunlara
ve Anayasaya uygun olmak
zorundadır. Bir de işin Avrupa
boyutu var. Bu alanda bir
sözleşme imzalamışsanız;
amasız, fakatsız uyacaksınız.
Uymanızı engelleyen şartlar
varsa bu sözleşmeyi
imzalamayacaksınız, yani taraf
olmayacaksınız. Taraf olduk,
ama… olmaz. Aksi halde taraf
olmaktan vazgeçmeniz gerekir. ■

‘Altın Eldiven’ ödüllerinde 

Otokar’a 2 ödül
birden

Otokar, iş sağlığı ve güvenliği
alanında hayata geçirdiği
uygulamalarla elde ettiği başarılara

yenilerini ekledi. Otokar, Türkiye Metal
Sanayicileri Sendikası (MESS) tarafından
bu yıl 2'nci kez düzenlenen "Altın Eldiven
ve Altın Öneri İş Sağlığı ve Güvenliği
(İSG)" yarışmasında iki ödül birden
kazandı. 

OHSAS 18001 İş Sağlığı ve Güvenliği

Yönetimi
kapsamında üretim
çalışmalarını en üst
düzey güvenlik
önlemleriyle
sürdürerek kaliteli
bir işyeri anlayışı
sunan Otokar, bu
yıl 135 başvurunun
gerçekleştiği
yarışmada tanker
üretiminde riskli durumları ortadan
kaldıran "Tanker Döndürme" projesi ile
"Altın Eldiven", üretim esnasında
çalışanlarda el, kol bilek ve bel
incinmelerini sona erdiren "Treyler Kapı
Döndürme” projesiyle de "Altın Öneri"
ödüllerinin sahibi oldu.

Hayata geçirdiği yatırımlarla iş
güvenliği konusunda örnek teşkil eden
çalışmalara imza atan Otokar'ın
düzenlenen törende ödüllerini Otokar
İnsan Kaynakları Direktörü Berent Ergin,
MESS Yönetim Kurulu Başkan Vekili Oğuz
Nuri Özgen ve MESS Yönetim Kurulu
Üyesi Erol Bakan'dan teslim aldı. ■

Otokar, Avrupa'nın en büyük otobüs ve yan sanayii fuarlarından olan Eurobus Expo'da uluslararası
otoritelerin beğenisini kazandı.

Ulaştırma sektöründeki trendlerin, yeni
teknolojilerin ve sektör geleceğinin 3 gün
boyunca masaya yatırıldığı organizasyonda

Otokar'a İrlanda bayisi Brian Noone ve İngiltere bayisi
Minis to Midis eşlik etti. Geçtiğimiz aylarda 20
binincisi üretilerek Fransa’ya ihraç edilen Sultan’ın
sağdan direksiyonlu nun sergilendi., Sultan’ın gözde
araçlar arasında yer aldığını belirten Otokar Avrupa
Uluslararası Satış ve Pazarlama Müdürü Berkan
Sağlam, fuarın çok verimli geçtiğini belirtti: “Modern
tasarım, güçlü teknik özelliklere sahip araçlarımız,
satış ve servis ağımız ile yolumuza emin adımlarla
ilerlemeye devam ediyoruz. Sultan, İngiltere ve
İrlanda’da da, her türlü yol koşulunda üstün çekiş
performansı, sağlam gövdesi, dayanıklı altyapısı,
ekonomik ve güçlü motorunun yanı sıra düşük işletme
giderleriyle de büyük beğeni topluyor. Otokar olarak
Sultan’ın yanı sıra Doruk ve Kent otobüslerimizi de
sağdan direksiyonlu olarak sunmaktayız.” ■

Avrupalı sektör profesyonellerinden

Otokar Sultan'a tam not



2015 yılı sürdürülebilirlik
raporunu yayınlayan Brisa,
ekonomik, toplumsal ve
çevresel sürdürülebilirlik
alanında imza attığı öncü
çalışmalarla Türkiye lastik
sektörü liderliğini koruyor.
Şirket, 2015 yılında çevre
koruma çalışmalarına 869
bin ABD Doları tutarında
yatırım yaptı. 

Brisa’nın kurulduğu yıldan
bu yana 1 milyar ABD
Doları’nı aşkın yatırım

yaptığını ve sürdürülebilirlik
çalışmalarının bu yatırımlarda
önemli bir yer tuttuğunu dile
getiren Brisa Genel Müdürü Yiğit
Gürçay, “Sürdürülebilirliği işinin
temel yapı taşı olarak gören bir
şirket olarak bundan tam otuz
sene önce Yeşil Baca Ödülü’ne ve
Çevre Ödülü’ne layık
görülmüştük. Yıllar içinde
gerçekleştirdiğimiz iyileştirmeler
ve geliştirmelerle bugün birçok
alanda öncülük ediyor ve
liderliğimizi sürdürüyoruz. 2015
yılında elde ettiğimiz tüm
sonuçlar hem şirketimizin hem de
ülkemizin ekonomik, sosyal ve

çevresel gelişimi için emek veren
Brisalıların ortak başarısıdır” dedi. 

Yedi yılda 13 kat enerji
tasarrufu

Brisa, rapor döneminde enerji
yönetimi ve doğal kaynakların
etkili kullanımıyla ilgili dikkat
çekici sonuçlar elde etti. 2008
yılına kıyasla enerji verimliliğinde
13 kat tasarruf sağlayarak birim
üretim başına sera gazı salımını
yüzde 22 oranında azalttı.
Böylece, Enerji Verimli
Endüstriyel Tesis kategorisinde
birincilik ödülünün sahibi oldu. 

Atıkların azaltılması
konusunda da önemli çalışmalar

gerçekleştiren Brisa, LASDER ile
ömrünü tamamlamış lastiklerin
geri dönüşümüne de destek verdi. 

‘Brisa Sorumlu Satınalma
Politikası’nı ve sorumlu is�  yapış�
anlayışının bir sonucu olarak
‘Brisa Rüşvet ve Yolsuzlukla
Mücadele Politikası’nı yayınladı. 

Şirket, 2013 yılında imzaladığı
Birleşmiş�  Milletler İs� ’te Eşitlik
Bildirgesi kapsamında başlattığı
istihdam, farkındalık ve destek
çalışmalarını da başarıyla
sürdürüyor. 

Brisa Akademi sektörün
gelişimi için 2015 yılında toplam
33 bin 200 saatlik eğitim vererek
bilgi ve tecrübelerini paydaşlarına
aktardı. ■

Sahibi ve Sorumlu Yazı İşleri Müdürü: Barış Can BAŞKAN
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Resmin bütünü

Bazı işletmelerde ne kadar değerli
olursanız olun gerçek
potansiyelinizi ortaya koyamazsınız.

Bu tarz işletmeler sanki insanları işten
soğutmaya programlanmıştır. Buna
karşılık bazı işletmelerde ise insanlar,
sahip oldukları potansiyelin zirvesine
çıkarlar. Bu işletmeler,  insanların güçlü
yönlerini ortaya çıkarmak için doğru
ortamı sağlarlar. 

*
Her işletmenin bir işleyiş düzeni, bir

sistemi vardır. İşletmenin bütünü,
çalışanlar, birimler, süreçler ve
önceliklerden oluşan parçaların tümüdür.
Bir şeyin bütünü, parçaların toplamından
oluşur. Fakat Aristo’nun dediği gibi,
“Bütün, parçaların toplamından daha
fazla bir şeydir”.  

*
İşletmelerin başarı veya başarısızlığı,

her bölümün gösterdiği performansla
değil, bunların bir bütün olarak ortaya
koydukları sonuçla ölçülür. Bu nedenle
bir işletmenin başarısı için, o işletmenin
bütününe odaklanmak, performansını
bütünsel bir bakış açısıyla
değerlendirmek gerekir. Dünyada
başarısız olmuş işletmelerin pek çoğu,
teker teker çok başarılı üretim, satış, satış
sonrası gibi fonksiyonlara sahip
olmalarına rağmen bir bütün olarak iyi
işlemediklerinden ötürü başarısızlığa
uğramışlardır.  

*
Şirketlerde üretim, lojistik, satış

sonrası bölümlerinin arasında yaşanan ve
nihai müşteriye memnuniyetsizlik olarak
yansıyan bir sorun, aslında tek bir
bölümünün çıkardığı sorun değildir. İlk
bakışta, bir bölümün ihmal ya da
sorumluluklarını yerine getirmemesi gibi
algılansa bile; bu tarz mekanik bakış
açısı, gerçek dünyadaki problemleri
çözmeye yetmez. Gerçek dünyada sebep
ile sonuç arasında doğrusal bir ilişki değil
karşılıklı ve döngüsel bir etkileşim vardır.
Yaşanan pek çok sorunda, neden sonuç
ilişkisi, tavuk yumurta ilişkisi gibidir. Biri,
diğerinin hem nedeni hem sonucudur.

*
Karmaşık bir yapıda çözüm, çoğu

zaman, meseleye bir bütün içinde
yaklaşmayı, sentez yapmayı gerektirir.
Sistemsel düşünme yöntemi, unsurların
karşılıklı ilişkilerini değerlendirip bütüne
odaklanması ve resmin tamamını görerek
çözüm yolları aramasıyla olur. Bütünsel
yaklaşım, kısır döngüye girilmesini
önleyecek bir yaklaşımdır. Sistemsel
düşünme biçimi, sorunun kök sebeplerine
inmeyi ve kalıcı çözüm bulmayı
kolaylaştırır.

*
İşletmeler, sayısız değişkenin birbiriyle

etkileşim halinde bulunduğu karmaşık
yapılardır. Bu karmaşa ve devinim içinde,
çoğu zaman yöneticinin bütünü
görmesini zordur. Pek çok durumda, bir
sorunu çözmek için, neden-sonuç ilişkisi
gibi tek boyutlu bir bakış açısından farklı
olarak sistemin bütününü değerlendiren
çok boyutlu, çok katmanlı bir bakış
açısına ihtiyaç vardır. 

*
Sistemsel düşünme, yöneticiye,

alacağı her kararın, atacağı her adımın
sistemin bütününde hangi noktaları, hangi
insanları, hangi süreçleri etkileyeceğini ve
hangi sonuçları doğuracağını öngörmeye
dönük bakış, işletme içinde, olayların ana
nedenlerini anlamaya ve sistemin
amacına uygun, kalıcı çözümler bulmaya
yardım eder.

*
Ülke yönetimi, işletmelerden çok

farklı bir yapı değildir. Söz konusu kısır
döngü burada da geçerlidir. 

*
Hepimizin aynı gemide olduğumuzu

asla göz ardı edemeyiz. ■

Elektrikli otomobil denilince çoğumuzun
aklına gelen Tesla; Amerika'da Silikon
Vadisi'nde faaliyet gösteren, 2003 yılında

kurulmuş olan bir şirket. Elektrik Araçlar Teknoloji
Dalgası'nı başarıyla hayata geçirmiş; üretime
2012'de başlayıp, bugüne kadar 80 bin aracı
teslim etmiş durumda. Tesla'ya yakından
baktığımızda girişimcilerin özellikle PayPal'dan
tanıdığı Elon Musk, hem CEO'su hem de yüzde
27,9’luk hissesiyle şirket ortaklarından. Musk,
şirketin kurucusu değil, ama ilk finansal desteği
sağlayan kişi. Tesla'nın sadece otomobil
üretmediğini, ayrıca elektrikli motor parçalarını
da otomotiv üreticilerine (Daimler ve Toyota)
sattığını söylesem… Birkaç kaynakta Daimler
AG'nin de Tesla Motors'un yüzde 10 gibi bir
hissesine sahip olduğu geçse de, şirketin
NASDAQ'a paylaştığı dokümanlarda bunu
göremedim. Tesla, geçen ay yapılan bir
lansmanda otomotiv sektörünün dışında, güneş
enerjili çatı projesini de tanıttı. Güneş enerjisini
çatılardaki pillerde depolayarak, hem evlerin hem
de otomobillerin enerji ihtiyacını buradan
karşılayabilmesini hedefliyorlar.

Ücretsiz şarj imkanı
Batarya, elektrikli otomobilin neresinde diye

merak ediyorsanız; ön ve arka tekerlekler
arasında, aracın altında bir dikdörtgen tabla
düşünün. 7 binden fazla pilin de bu tablanın
üzerinde dizildiğini... İşte batarya, bu tabla. Akstır,
şafttır eski mekanik aktarım parçaları da artık
olmadığından dümdüz bir tabla. Peki, arabanın
altındaki bu tabla, dış etkenlerden nasıl
korunuyor? Titanyumdan yapılmış bir zırhla.
Aracın farlarını açık bıraktığımda bataryadan mı
yiyorum diye soracak olursanız, cevap 'hayır'.
Batarya sadece motora hizmet ediyor. Motor
haricindeki diğer elektrik ihtiyacı otomobildeki
aküden karşılanıyor. Motor da aracın arka iki
tekerleğinin arasında. Şirket NASDAQ borsasında
halka açık bir şirket olduğundan çoğu gelişmelere
de ulaşmanız kolay. Örneğin Türkiye için 2014
yılından beri şarj istasyonları Supercharger'ların
kurulumu planlandığı paylaşılmakta. 2015'te 2,
2016 sonunda da istasyon sayının 9’a ulaşması
bekleniyordu. Henüz bu planları hayata geçmedi.
Supercharger, Tesla otomobilini 20 dakikada
ücretsiz şarj edebileceğiniz istasyon. Bu
istasyonların evdeki dolumla karşılaştırmasına
küçük bir örnek verelim: Aracı evde şarj etmek
istediğinizde (ki evdeki elektrik şebekesinden de
şarj edebiliyorsunuz), 100km için 7 saat gibi bir
süre şarjda kalması gerektiği gözüküyor.

Tesla'da Türk şirketi damgası
Türkiye'deki elektrikli araçlar konusunu bir

başka yazımda ana konu yapacağım. Bu yazıda
Tesla'yı yakından ilgilendiren Türkiye'deki
üreticilerimizle bağlantılı iki konudan
bahsedeyim. Birincisi, Tesla'nın tanıtım
videolarında da gösterilen tüm karbonfiber iç
giydirmeleri, evet sıkı durun, Mata
Otomotiv'den... Bu gelişmeyi, Farplas Yönetim
Kurulu Başkanı Ahu Serter Hanım'dan ilk
duyduğumda epey şaşırmış ve mutlu olmuştum.
Dünyanın bir ucundaki, teknoloji liderinin
otomobillerinde yer almışız. Mata, Farplas
Şirketler Grubu bünyesindeki bir şirket. Diğer
güzel bir gelişme de, Amerika Silikon
Vadisi'ndeki Tesla'nın çalışanlarının servisinin
Adana'da üretilen Temsa otobüsleriyle yapılıyor
olması. Yine aynı bölgede Facebook, Google,
Yahoo ve Netflix gibi şirketlerin de personel
taşımacılığında Adana üretimli Temsa'lar
kullanılıyor.

Ülkemizin Potansiyel Elon
Musk'ları 

Elektrikli aracın bataryasına yönelik
teknolojiler, bu işin en hassas ve kritik konusu.
Açıkçası sunumlarını dinlerken, ülkemizde bu
konulara yönelik çalışan, kafa patlatan ve hatta
hayata geçirenlerin olmasından büyük
memnuniyet duyduğum iki tekno-girişim var. İkisi
de İTÜ Çekirdek bünyesinde faaliyet gösteriyor.
Biri, Enwair. Mevcuttaki bataryalardan daha uzun
ömürlü, tek şarjla daha uzun yol kat edilebilen
batarya üretimini hedefleyen girişimcimiz. En son
Tübitak'tan 8 milyon TL hibe kazandılar.
Öncelikle iki projeleri var; biri elektrikli araçlarda
lityumca zenginleştirilmiş katoda sahip batarya
üretimi; diğeri, yüksek kapasiteli lityum iyon
bataryalar için silikon bazlı anot ve anot aktif
malzemesinin üretilmesi. Bu teknolojiyi ülkemize
kazandırmaya çalışan kişi, 30 yaşlarında, yeni
doktorasını tamamlayan Neslihan Yuca. Elektrikli
araçlara yönelik bir diğer tekno-girişim şirketi,
rePG. Patentli tekniğiyle, mekanik bir hareket
olmadan, havadaki nem değişikliklerini
kullanarak yüksek verimle elektrik üreten yeni
nesil jeneratör. Elektrikli aracın şarjı bittiğinde ya
da motor haricindeki elektrik tüketen aksamlar
için yararlanılabilen bir jeneratör. Kurucusu,
henüz 40 yaşına yeni merdiven dayamış,
otomotiv sektöründe 17 senedir profesyonel
olarak hizmet veren Hasan Ayartürk.   

Biz bu teknolojilerde aktif oyuncu olur
muyuz? Ne zaman yapılan iyi çalışmaları
baltalamak yerine; nasıl destek olurum, nasıl
katma değer katabilirim diye düşünmeye
başlarsak… Neden olmasın. ■

Elektrik Araç
Teknolojisi

ekrem.ozcan@tasimadunyasi.com

Ekrem
Özcan
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Brisa, OtoPratik ve ProPratik
servis noktalarında yedek
parça tedariki ihtiyaçları için
Türkiye’nin hızla büyüyen
online otomotiv yedek
parça platformu
partvendo.com ile anlaştı.

Partvendo.com işbirliği ile
binek ve hafif ticari araçlara
yönelik OtoPratik ve ticari

araç filolarına yönelik ProPratik
mağazaları, özel bir servis yazılımı
üzerinden avantajlı fiyatlarla
yedek parça temin edebiliyor,
ürünleri tek tuşla
karşılaştırabiliyor ve aradıkları parçanın tüm bilgilerine tek bir

ekrandan hızlı ve kolayca
ulaşabiliyorlar. Stok bilgilerine de
anında ulaşılmasını sağlayan
sistem sayesinde Brisa’nın iş
ortakları internet üzerinden
kolayca ürün siparişi veriyor ve
güvenli ödeme sistemi ile
ödemelerini yapıyorlar.

Brisa Perakendecilik
Direktörü Oğuzhan Avdan, bu
anlaşma ile iş ortaklarına yedek
parça yönetimini daha hızlı, rahat
ve kârlı bir ortamda sunduklarını
belirtti. ■

Partvendo ile bir üst noktaya taşındı
OtoPratik ve ProPratik mağazalarının servis hızı 

Brisa çevre korumasına 
869 bin dolar yatırım yaptı

Yiğit
Gürçay

Otomotiv sanayiinin köklü
ismi Otokar, Türkiye'nin
dört bir yanındaki otobüs,

treyler ve kamyon bayisisatış
müdürleriyle bir araya geldi.
KKTC'de düzenlenen toplantıda
Otokar’ın müşteri odaklı satış
yaklaşımı, ünlü oyuncular Umut
Oğuz ve Hilmi Erdem'in
hazırladığı eğitimler, skeçlerle
paylaşıldı

Otokar, yeni yılda da müşteri
odaklı yaklaşımı ve grup sinerjisi
ile fark yaratmaya hazırlanıyor.
Kendi teknoloji, tasarım ve
uygulamaları ile müşterilerinin
ihtiyaçlarına uygun çözümler

geliştiren Otokar,sektördeki
başarılarına yenilerini eklemek,
grup dinamiği ve müşteri
memnuniyetini artırmak için bu
kez bayi satış müdürleriyle bir
araya geldi. 14-16 Kasım tarihleri
arasında KKTC'de gerçekleştirilen
toplantıya, Türkiye'nin dört bir
yanından otobüs, treyler ve
kamyon bayisindeki 32 satış
müdürü katıldı.

Üstün tasarım, ürün
geliştirme, üretim kabiliyetini;
satış ve satış sonrasındaki
hizmetleriyle perçinlemek için yıl
boyunca eğitimler düzenleyen
Otokar, müşteri odaklı satış

yaklaşımını “Yaratıcı Drama ve
Grup Dinamiği” eğitimiyle
paylaştı. İki gün süren etkinliğin
ilk günü sahne alan tiyatro,
sinema ve dizi filmlerin sevilen
isimleri Umut Oğuz ile Hilmi
Erdem, “Müşteri Odaklı Satış” ve
“İletişim Teknikleri”ni hazırladığı
eğlendirici skeçleriyle aktardı. 

Otokar'ın satış ve pazarlama
ekibinin de yer aldığı etkinliğin
ikinci gününde; satış temsilcileri
ile Otokar ekibinin takım
çalışmasının yanı sıra grup
sinerjisini artırmak için outdoor
etkinlikler düzenlendi. ■

Otokar’dan 
müşteri odaklı satış eğitimi

Yeni perakende vizyonuyla 

Yolda mola deyince 
Shell akla gelecek!

Shell & Turcas CEO’su Felix Faber, 16. Perakende
Günleri’nde Shell’in yenilikçi perakende
yaklaşımını katılımcılarla paylaştı. Faber,

Shell’in stratejik iş ortakları ile beraber yollarda olan
herkesin ihtiyaçlarına yönelik hizmetler geliştirerek,
tüketicilerin sadece yakıt alışverişi yaptıkları bir
istasyon değil aynı zamanda ihtiyaçlarını

karşıladıkları bir mola yeri olmak istediklerini ifade etti.
Shell’in 70 ülkeye yayılmış yaklaşık 43 bin

akaryakıt istasyonunda her gün 30 milyon kişiye
hizmet verdiğini anlatan Faber, Türkiye'de bini aşkın
akaryakıt istasyonunda, günde 1 milyondan fazla
kişiye, ihtiyaçlarına göre farklılaştırılmış hizmet
sunduklarını söyledi.

Faber, 2050 yılında 2 milyardan fazla aracın
yollarda olacağını belirtti ve insanların günlük
yaşamlarının çok daha büyük bir bölümünü yollarda
geçireceklerine değindi: “Türkiye’de 80 şehirde, 7/24
hizmet sunan bini aşkın istasyonumuzda, 11
kategorideki yaklaşık 1500 farklı ürünle
misafirlerimizin beklentilerini karşılamayı
amaçlıyoruz” dedi. ■



İZULAŞ Genel
Müdürü Arda
Şekercioğlu,
“TEMSA
Avenue
araçları bizzat
kullandım.
Kullanımı son
derece kolay.
Konforlu iç
dizaynı
yolcuları
rahatlatıyor.
Sürücü
koltuğu, klima
sistemiyle son derece yüksek
teknolojiye sahip. Avenue
otobüsler İZULAŞ’ın hizmet
sürecine keyif katacak” dedi. 

Avenue otobüslerin teslimatında
açıklamalarda bulunan İZULAŞ
Genel Müdürü Arda

Şekercioğlu, İzmir Büyükşehir
Belediyesi’nin altyapıya ve toplu
ulaşıma çok büyük yatırımlar
yaptığını vurgulayarak, “Filomuzdaki

otobüs
sayısı 364’e
ulaştı.
İZULAŞ
günlük
olarak, her
sabah 110
parkura 280
servis
veriyoruz.
Günde
ortalama
800 bin kişi
taşıyoruz.
Biz
ESHOT’un
üçte birini
taşıyoruz.
Otobüs

filosunun yaş ortalaması 13’lerden
3,5’a kadar düştü. Filomuzda
gencecik otobüslerimiz var artık.
Süreçten mutluyuz. Son eski
otobüsleri önümüzdeki dönemde
değiştirme planımız var” dedi. 

İzmir’e yakışıyor
Temsa Avenue araçların ilk kez

2013 yılında ESHOT bünyesinde
hizmet vermeye başladığına dikkat
çeken Şekercioğlu, “Bir kere renkleri

çok keyifli. Kırmızı hoşumuza gidiyor.
Hem İzmir’e yakışıyor hem de
İZULAŞ’ın simgesi gibi oldu. Temsa
Avenue otobüslerin kullanımı çok
kolay, bizzat kullandım. Konforlu iç
dizaynı yolcuları rahatlatıyor. Sürücü
koltuğu, klima sistemiyle son derece
yüksek teknolojiye sahip bir araç.
Avenue otobüsler İZULAŞ’ın hizmet
sürecine keyif katacak. Yakıt
tüketiminde de çok ciddi şekilde
tasarruf sağladığını gördük” dedi. 

İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin
Temsa’dan satın aldığı 110
Avenue otobüsün ilk 50’sini
hizmete aldı. 60 araç ise yıl
sonuna kadar teslim edilecek.
110 Avenue teslimatının
tamamlanmasının ardından İzmir
kentiçi ulaşımında hizmet veren
Avenue sayısı 410’a ulaşmış
olacak.

Türkiye otobüs pazarının lideri
TEMSA, şehirlerarasından sonra
kenti ulaşıma yönelikte dev

teslimatlara imza atmaya devam
ediyor. İzmir ulaşımına 110 adet Temsa
Avenue daha katılıyor. Araçların ilk 50
adedi 24 Kasım Perşembe günü
düzenlenen törenle, diğer 60 adet ise
15Aralık’a kadar teslim edilecek. 

Bornova Aşık Veysel Rekreasyon
Alanı’nda düzenlenen teslimat törenine
Büyükşehir Belediyesi Başkanı Aziz
Kocaoğlu, Bornova Belediye Başkanı
Olgun Atilla, İZULAŞ Yönetim Kurulu
Başkanı Z. Gül Şener Genel Müdür Arda
Şekercioğlu, Temsa Genel Müdürü
Dinçer Çelik, Kamu Satış Müdürü
Ayşegül Gökçe, Kamu Satış Yöneticisi

Mahir Akkuş, Satış Sonrası Hizmetler
Müdürü Süleyman Yurt, İzmir Bölge
Satış Yöneticisi İrfan Özsevim,
Kurumsal İletişim Müdürü Ebru Ersan
ve Satış Sonrası Hizmetler Yöneticisi
Melik Üçgül katıldı. 

İzmir ulaşımında 410 Avenue 
Temsa Genel Müdürü Dinçer Çelik,

ESHOT’a gerçekleştirdikleri 300 Avenue
teslimatının ardından İZULAŞ filosuna
110 Avenue aracı katılmasından dolayı
büyük bir mutluluk yaşadıklarını
belirterek, “Öncelikle güzel kentimiz
İzmir’de bulunmaktan, İzmir’e sunulan
bir hizmetin parçası olmaktan
duyduğum mutluluğu ifade etmek
isterim. İzmir kentiçi ulaşımında
Avenue konforu ve ayrıcalığını
yaşatmak bize gurur veriyor. Kentiçi
ulaşımda güvenlik ve konfor büyük
önem taşıyor.  Engelli donanıma sahip
araçların kullanılması bir zorunluluk.
İzmir Büyükşehir Belediyesi de
güvenliği üst düzeye taşıyan, engelli
vatandaşlarında ulaşım talebine katkı
sağlayan araçları hizmete sunabilmek
adına çok önemli yatırımlar
gerçekleştirdi. Bu yatırım sürecinde
bizimde engelli donanımına sahip, üst

düzey güvenlik ve teknolojiyi
içinde barındıran Avenue
araçlarımız 2013 yılında ilk kez
İzmir ulaşımında yerini aldı.
Halen 300 adet Avenue
aracımız ESHOT bünyesinde
hizmet veriyor. Bugün
teslimatını gerçekleştirdiğimiz
110 adet Avenue ile İzmir
ulaşımında hizmet veren
Avenue sayısı 410 adede
ulaşmış oluyor.  Bugün 1600
dolayında Avenue aracımız Türkiye’nin
birçok kentinde ulaşım alanında
hizmet veriyor. Kentiçi ulaşımda akıllı
sistemlerle birlikte ulaşım konforu
artmaya devam edecek. Temsa,
üretimini gerçekleştirdiği otobüslerin
tamamında hayata geçireceği akıllı
sistemlerle hizmet kalitesini daha da
üst düzeye taşımaya devam edecek.
Temsa 7 metreden 18 metreye ulaşan
ürün çeşitliliği ile de sadece ülkemizin
değil, tüm dünya pazarlarında öne
çıkan bir marka. Temsa hem midibüs,
hem şehirlerarası hem de kentiçi
ulaşıma araç üreten tek şirket. Bugün
66 ülke yollarında Temsa araçları
dolaşıyor.  Bu ülkeler arasında ABD,
Almanya, İtalya, Fransa, İngiltere de yer
alıyor. 7 Aralık’ta Aselsan ile birlikte
üretimini gerçekleştirdiğimiz yüzde yüz
yerli elektrikli otobüsümüzü
tanıtacağız. Birçok belediye elektrikli
otobüs alımına yönelik çalışmalar
yapıyor. İzmir Büyükşehir Belediyesi de
bu belediyeler arasında yerini alıyor.
Önümüzdeki süreçte elektrikli
otobüslerimizin de İzmir yollarında
hizmet vermesini hedefliyoruz” dedi.

Avenue otobüslerimiz İZULAŞ’a
hayırlı olsun

Yeni Avenue araçların İzmir
Büyükşehir Belediyesi’ne İZULAŞ’a
hayırlı olmasını dilediklerini belirten
Dinçer Çelik, “Sayın Başkan Aziz
Kocaoğlu’nun İzmir’e yaptığı hizmetleri
ve İzmir’in geldiği noktayı görmek
sadece kentiçi ulaşımına araç sağlayan
bir şirketin genel müdürü olarak değil,
İzmir’i çok seven bir vatandaş olarak
çok mutlu ediyor. 300 adetlik Avenue
aracımızın ESHOT filosuna katılması ile
başlayan işbirliğimiz bugün İZULAŞ’a
110 adet Avenue ile taçlanıyor. Ben
Sayın Başkan Aziz Kocaoğlu ve ekibine
bizlere verdikleri destek için teşekkür
ediyorum. Yeni araçlarımızın hem
İzmir Büyükşehir Belediyesi’ne hem de
İzmir halkına hayırlı, uğurlu olmasını
diliyorum” diye konuştu. 

13 yılda 750 milyon TL’lik otobüs
yatırımı 

Büyükşehir Belediye Başkanı Aziz
Kocaoğlu, 13 yılda yaklaşık 750 milyon
liralık otobüs alımı yaptıklarını
hatırlattı: “Konforlu ve güvenli ulaşımı

sağlamaya çalışıyoruz. Karbon salınımı
minimumu indiren araçlarla
çalışıyoruz. Halen 364’ü İZULAŞ'ta,
1505'i ESHOT'ta olmak üzere toplam
1869 otobüsle hizmet veriyoruz. 2004-
2016 dönemi içinde İZULAŞ şirketi 320
adet otobüs satın aldı. ESHOT Genel
Müdürlüğü ise 2004-2016 yılları
arasında 1305 araç aldı. Bu otobüsler
için 751,7 milyon lira ödedik.” Başkan
Kocaoğlu,  Yeni alınan Avenue araçların
Temsa’ya, İZULAŞ şirketine, İzmir’e ve
İzmirlilere hayırlı, uğurlu olmasını
diledi.

Raylı sistem ağı da büyüyor 
Kentiçi ulaşımda raylı sistemin

gerekliliğini vurgulayan Başkan
Kocaoğlu, 11 km olarak devraldıkları
raylı sistem hattını 130 km’ye
ulaştırdıklarını belirtti: “Selçuk hattını,
Karşıyaka ve Konak tramvaylarını 2017
sonbaharında hizmete almış olacağız.
Narlıdere metromuzun onayını
Kalkınma Bakanlığı'ndan bekliyoruz.
Üçyol'dan Buca Tınaztepe ve
Çamlıkuleye ulaşacak 13 km derin tünel
metre hattının temelini 2017 yılında
atacağız. 53 km’lik Aliağa-Bergama
hattının ihalesine de gelecek yıl
başlayabilirsek, 2019 Mart seçimlerine
yaklaşık 60 km’si inşaat halinde, toplam
250 km’lik raylı sistemle, onurla ve
gururla gireceğiz." 

20 elektrikli otobüs 
Hem konforlu ulaşım sağlamaya

hem de karbon salınımını azaltmaya
çalıştıklarını ifade eden Başkan
Kocaoğlu, aldıkları 20 tane elektrikli
otobüsü de deneyeceklerini
vurgulayarak, “Bu konuda yoğurdu
üfleyerek yememiz lazım. Otobüs
filolarımızda elektrikli otobüslere
dönüşü gerçekleştirmeyi hedefliyoruz”
dedi. 

İzmir Türkiye'nin önünde
Bornova Belediye Başkanı Olgun

Atilla, Türkiye'nin en ucuz ulaşımının
İzmir'de olduğunu hatırlatarak,
“İzmir’deki ulaşım sistemi
ekonomikliği ile her aileye 200 TL katkı
sağlıyor. Avrupa'da toplu ulaşım
araçlarının yaş ortalaması 6; İzmir'de 5,
İZULAŞ'ta ise 3,2. Günde 1 milyon 950
bin vatandaşımız toplu ulaşımı
kullanıyor. 30 ilçeye ulaşım sağlanıyor.
ESHOT ve İZULAŞ toplu ulaşımın
yüzde 60’ını sağlıyor İzmir Büyükşehir
Belediyesi ESHOT ve İZULAŞ kuruluşu
sadece Türkiye'nin değil, Avrupa'nın da
önünde. Bize bu onur ve gururu
yaşattıkları için teşekkür ediyorum”
diye konuştu. ■
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İzmir ulaşımında Avenue konforu yeni teslimatlarla büyüyor 

İZULAŞ’ın hizmet sürecine keyif katacak 
TEMSA Avenue otobüsler 

Avenue araçlar beğeniliyor 
ESHOT’un 3 yıldır

kullandıkları Avenue
otobüslerden, satış sonrası
hizmetlerden çok memnun
olduğunu belirten Arda
Şekercioğlu, “Bize tavsiye ettiler.
Biz de hem otobüslerden hem
de satış sonrası hizmetlerden
çok umutluyuz. Şu ana kadar da
ortak çalışmalarımız son derece
keyifli geçiyor” dedi. 

TEMSA otobüsler çok akıllı 
Temsa’nın akıllı otobüs çalışmalarını da

beğeniyle izlediklerini de açıklayan Arda
Şekercioğlu, “Temsa, 3 ay önce Urla’da bir fuara
katıldı. Elektrikli ve akıllı otobüslerini orada
inceledim. Şu an için fazla akıllı olduklarını
gördüm. Geleceğe çok iyi bir hazırlık yapılıyor.
Burada önemli olan şehirlerin de akıllı bir
altyapıya kavuşması, kullananın da bu araçlara
binenlerin de bilinçlenmesi gerekiyor.
Önümüzdeki süreçte İZULAŞ bünyesinde biz de
elektrikli otobüsleri görmek istiyoruz” diye konuştu. ■

Dinçer
Çelik Arda

Şekercioğlu

TEMSA 110 Avenue’dan 50’sini
İZULAŞ’a teslim etti 
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Şehirlerarası
yolcutaşımacılığı
sektörünün en büyük
otobüs filosuna sahip
Metro Turizm,
kaptanlara yönelik
eğitim semineri
düzenledi.

İstanbul Otogarı’nda 23 Kasım Salı
günü Metro Turizm Kaptan
Buluşma Noktası’nda düzenlenen

ilk eğitim seminerine Metro
Organizasyon Genel Müdür Yardımcısı
Akın Pervaz, Metro Rent A Bus Genel
Müdür Yardımcısı Erdal Öztürk, Metro
Araç İçi Hizmetler Müdürü İbrahim
Arslanoğlu, Metro Otomotiv Genel
Müdür Yardımcısı Okan Erol, Metro
Otomotiv Teknik Servis Müdürü Ayhan
Başkan, Metro Sigorta Genel Müdürü
Cengiz Zivanacı, Metro Organizasyon
AŞ Sağlık biriminden Uzman Dr. Murat
Soysal  ve 60 dolayında kaptan katıldı.
Eğitim semineri Metro Turizm
bünyesinde hizmet veren 3 bini aşkın
kaptana yönelik devam edecek. 

Müşteri memnuniyeti üst
düzeyde 

Metro Rent A Bus Genel Müdür
Yardımcısı Erdal Öztürk, seyahatlerde
güvenlik ve hizmet kalitesine büyük
önem verdiklerini belirterek, “Çok zor
ve meşakkatli, çok stresli, çok sabır
isteyen  bir iş yapıyorsunuz. Müşteri
hizmetlerimiz, her gün, her otobüste
seyahat eden en az 3-4 yolcuyu
arayarak bilgiler alıyor. Müşteri
memnuniyeti şu an çok iyi durumda.
İstatistikler elimizde. Akın Pervaz’ın
WhatsApp projesini destekliyoruz.
Bunun için hepinize teşekkür
ediyorum. Çok büyük bir filoya sahip
çok büyük bir markayız. Dünyada
böyle yolcu kapasitesine sahip bir
otobüs şirketi yok. Sektör içerisinde ağı
bu kadar geniş olan bir marka da yok.
Bunun getirileri olduğu gibi yüklediği
ağır sorumluluklar da oluyor. Bugün
yaptıklarımızla iyi durumda olabiliriz
ama yarın yaşanan bir olumsuzluğun
kötü yansımaları olabilir” dedi.

20 milyonun üzerinde yolcu 
Türkiye’nin üçte birini taşıdıklarını

ve büyük bir yükü aldıklarını belirten
Öztürk, “Metro Turizm, sektörümüz
için ciddi bir okul aynı zamanda.
İnsanlar burada kendilerini çok rahat
geliştirebiliyor. 1600-1700 aracın
hizmet verdiği bir şirketiz. Karayolu
şehirlerarası ulaşımının en az yarısını
kapsıyoruz.  Otobüs kazalarının diğer
araçlara göre çok az olduğunu
istatistiklerde de görebiliyoruz. Yine de
çok dikkatli olmamız gerekiyor.
Sektörün büyük bir yükünü alıyoruz
ama sektörde hacim daraldı. Bir
firmada sürekli seyahat eden bir yolcu
bulmak giderek zorlaştı. Firmalar
birbirinin rakibi oldu. Sadık bir yolcu
profili yaratmanın yolu araç içi
hizmetlerden geçiyor. Araç içinde
hizmet sürecinde bir olumsuzluk
marka değerine zarar verebiliyor.
Metro Turizm’de çalışmak büyük bir
sorumluluk. Amacımızın taşıdığı
yolcuya, hissettirmeli. Taşıdığımız
yolcu günümüzde artık işimizin
patronu.  Yolcuya çok büyük değer ve
saygı göstermek zorundayız. Host,
muavin, perondaki arkadaşlarımız,
sizler, bizler hizmet sürecinin bütüncül
yapısını oluşturuyoruz. Bütünün hitap
ettiği hizmet algısı oluşabilirse çok iyi
yerlere gelebiliriz. Personelle ilgili

hizmet kusurlarında bize ulaşmanız
çok önemli. Hizmet sürecindeki
kusurdan kaptanlar sorumlu. Çünkü
aracın komutanı sizlersiniz. Eğer araçta
bir eksiklik varsa mutlaka bildirin ve o
araca binmeyin. Kaptanların seyahat
sürecinde cep telefonu kullanılması
konusunda çok büyük bir özen
göstermek zorundayız. Bu konuyla ilgili
taviz vermeyeceğiz. Otobüs donanımlı
ve teknolojik olabilir ama çalışmayan
bir televizyon olumsuzluk örneği
olarak ortaya çıkar. Metro Turizm hata
yapmıyor. Olumsuzluklar çalışanlar
nedeniyle oluyor. 25 yılımıza
hazırlanıyoruz ve biz en iyi hizmeti
sunmaıyız. Burası sizin yuvanız ve
burada olduğunuz sürece evinize sahip
çıkın” diye konuştu.

Sektördeki kabuk değişimi  
Sektörde hızlı bir kabul değişimi

yaşandığını da vurgulayan Öztürk,
“Önceden havayolu ile yarışıyorduk,
ama şimdi kara havuzunda mücadele
vermek zorundayız.  Güven ve hizmet
parametresi ile kaliteli seyahat sürecini
bir arada sunmak durumundayız. Hava
şartları ağırlaştığında zorluklarımız da
artıyor ama geç gidin, temiz gidin.
Hepiniz deneyimli ve donanımlı
kaptanlarsınız. Sizlerin en büyük
sermayeniz uyku. Bu nedenle iyi
dinlenmelisiniz. Sizler aracın
vitrinisiniz. Perona yanaşma biçiminiz
bile yolcu için önemli. Kılık kıyafetiniz
de çok önemli. Yolcunun algısı kıyafet
ve kılık görüntüsü ile oluşur. Görev
esnasında sivil kıyafet giyilmemesi
gerekiyor. Karayolu hız ve trafik
işaretlerine mutlaka uyun. Bunu da
denetleyeceğiz. Kaptanın yolculara
güven vermesi için emniyet kemeriniz
mutlaka takılı olacak. Yolcunun eğer
gözü kaptanda değilse güven içinde
seyahat ediyor demektir. Hepiniz
değerlisiniz” diye konuştu.  

Bu işin temel değeri disiplin
Metro Sigorta Genel Müdürü

Cengiz Zivanacı, bu işin temel
değerinin disiplin olduğunu belirterek,
“Markamız çok büyük ve bu büyük
markaya yakışır bir hizmet sunmak
durumundayız. Çok büyük
yükümlülüğünüz var. Büyük bir özveri
ile çalışıyorsunuz. Bir hasar öncesi,
hasar anında ve hasar sonrasında
yapacaklarımız var. Burada öncelikli
yapacağımız; yaralı yolcular varsa
ambulanslara ulaşımları çok önemli.
Daha sonra yolcuların bagajları. Kaza
sonrasındaki süreci de sizin iyi
yönetmeniz gerekiyor. Orada
alacağınız doğru kararlar sonradan
oluşabilecek problemleri de ortadan
kaldırabilir. Kaptanların iyi dinlenmesi
riski ortadan kaldırır. Aracın lideri
sizsiniz, hepimizin büyük
sorumlulukları var” dedi. 

Teknolojik sistemlerin kullanımı 
Metro Araç İçi Hizmetler Müdürü

İbrahim Arslanoğlu, Metro Turizm
olarak hep göz önünde olduklarını
belirterek, “Araçlarda üç çeşit uydu
kullanıyoruz. Uydu çalışmadığı zaman
doğal olarak sistem çalışmaz.
Televizyon çalışmadan önce uyduya
baktırmak zorundayız. En büyük
problemimiz; araba çalışırken de,
kapalıyken de sistemi açıyoruz.
Öncelikle araç çalışmadan televizyon
sistemini açmamız gerekiyor. En çok
yaşadığımız problemlerden biri de
uydunun açık kalması. Bilinçsizce
kullanım çok ciddi maliyet getiriyor.
Aylık bu tür arızalardan 100 bin TL’ye

yakın fatura ödüyoruz. Tahribatı yüzde
80 yolcular veriyor. Bir ekranın
değişimi 250 lira. Kulaklıklarda
problem yaşıyoruz.  Bir modemin bize
maliyeti 1000 TL. Kırılan bir kulaklığın
tanesi 3,5 dolar. Kesinlikle araba
çalışmadan uydu ve televizyon sistemi
açılmayacak. Bunu yaptığımızda
masrafı da azaltma imkanımız olacak.
Zor bir kış bizi bekliyor. Akaryakıt
maliyetleri artıyor. Hepimizin sorumlu
davranması gerekiyor. İnternette
yaşanan sorunları da biliyoruz.
Araçlardaki cihazları tanımanız çok
önemli. Burada yıkama ve temizleme

bölümümüz de ay sonunda hizmete
girecek. Kaptanların araçlarına özen
göstermesi çok büyük önem taşıyor.
Yangın tüplerini kontrol etmeniz de
çok önemli.  Araçta boyunduruk ve
ceset torbası bulunması gerekiyor.  Bir
ay önce WhatsApp şikayet hattı
kurduk, yolculardan artık anında
dönüşler alıyoruz. Yolcunun beklentisi
çok yüksek. Araçların tamamında araç
takip sistemi var. Araçları kameralarla
izleyebiliyoruz. En küçük ihmal bile
çok büyük sorunlar doğuruyor.
ğlığınıza dikkat edin” dedi. ■

Metro Turizm’den kaptanlara eğitim 

Cengiz
Zivanacıİbrahim

Aslanoğlu

Erkan
YILMAZ

Ulaştırma Denizcilik ve
Haberleşme Bakanlığı,
Jandarma Genel Komutanlığı,
TÜVTÜRK Araç Muayene
İstasyonları ve Michelin
öncülüğünde hayata geçirilen
“İyi Dersler Şoför Amca”
projesinin yeni dönem için
eğitim verilecek illeri belirlendi.
Geçtiğimiz 2 yılda 15 bin servis
şoförüne trafik güvenliği
konusunda eğitim veren proje
bu yıl da 10 farklı ilde 13 binin
üzerinde servis şoförüne
ulaşacak.

Dünyanın en büyük lastik
üreticilerinden Michelin,
Ulaştırma, Denizcilik ve

Haberleşme Bakanlığı, Jandarma
Genel Komutanlığı ve TÜVTÜRK Araç

Muayene İstasyonları tarafından
‘Trafikte Sorumluluk Hareketi’
kapsamında gerçekleştirilen “İyi
Dersler Şoför Amca” projesinin yeni
dönem çalışmaları başladı. 2016-2017
dönemi boyunca 10 yeni ilde eğitim
çalışmalarını gerçekleştirecek olan
proje kapsamında 13 bin 500 şoföre
ulaşılacak. 

2014 yılında paydaş yapısı
değiştirerek eğitimlerini yeniden
şekillendiren “İyi Dersler Şoför Amca”
projesi, yeni dönemde de taşımalı
eğitim servis şoförlerinin yanı sıra
ilkokul öğrencileri, okul yönetimi,
öğretmenler ve veliler için de trafik
güvenliği konusunda farkındalığı
artırıcı çalışmalar düzenlemeye
devam ediyor.  2014-2015 döneminde
15 bin servis şoförü, 4 binden fazla
öğrenciye ulaşarak eğitimler
düzenlenen proje kapsamında bu yıl
13 binden fazla servis şoförüne
ulaşılması hedefleniyor.

Yol ve yolcu güvenliği 
Marka olarak en büyük

sorumluluk alanlarının yol ve yolcu
güvenliği sağlamak olduğuna değinen
Michelin Türkiye Genel Müdürü
Manuel Montana, “2011 yılından bu
yana büyük bir mutlulukla içerisinde
yer aldığımız ‘İyi Dersler Şoför Amca’
projemizin Türkiye için çok büyük bir
önem taşıdığını düşünüyoruz.
Taşımalı eğitim, ülkemizi bir bütün
olarak ele aldığımızda eğitim
sisteminin devamlılığı için gerçek bir
ihtiyaç. Bu sistem içerisinde yer alan
öğrenciler, uzun saatlerini serviste
geçirerek okullarına varıyor ve bu
süreçte servis şoförleri çocuklar için
bir rol modele dönüşüyor. Biz de İyi
Dersler Şoför Amca projesi ile taşımalı
eğitim servis şoförlerini “Trafikte
Güvenlik”, “Trafikte İletişim ve
Davranış” ve “Trafikte İlkyardım”
konularında eğitiyor, farkındalık
düzeylerini yükseltiyoruz. Her dönem

yeni 10 ilde yer alarak projemizin tüm
Türkiye’ye yayılmasını umut
ediyoruz.” dedi. 

10 yeni ilde eğitimler

2 yıl içerisinde 20 ilde
gerçekleştirilen eğitimler, projenin
yeni döneminde Adana, Antalya,
Adıyaman, Aydın, Çankırı, İzmir,
Kocaeli, Konya, Zonguldak ve Düzce

olmak üzere 10 yeni ilde şoförlere
ulaşarak “Trafikte Güvenlik”, “Trafikte
İletişim ve Davranış” ve “Trafikte
İlkyardım” konularında
bilinçlendirecek. Eğitimler önceki
yıllarda Balıkesir, Edirne, Gaziantep,
Isparta, Karabük, Kars, Malatya,
Muğla, Nevşehir, Trabzon, Ankara,
Bursa, Kastamonu, Kayseri, Kütahya,
Samsun, Manisa, Mersin, Sivas ve
Tekirdağ illerindeki gerçekleştirilmişti. ■

Michelin “İyi Dersler Şoför Amca” 
10 ilde 13 bin servis şoförörüne ulaşacak
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Mercedes-Benz Türk ve ABC
Lojistik uzun süreli
işbirliklerini yeni bir

anlaşma ile taçlandırdılar. ABC
Lojistik 200 adet Mercedes-Benz
çekicinin son 80 adedini törenle
teslim aldı. Mercedes-Benz Axor
1840 LS’ler taşımacılık sektöründe 23
yıldır hizmet sunan Kayseri’li ABC
Lojistik yöneticilerine Mercedes-
Benz Türk Pazarlama Merkezi’nde
teslim edildi. 

Filosundaki Mercedes-Benz
marka araç sayısını son yıllardaki filo
alımları ile arttıran ABC Lojistik,
teslim alınan 80 aracı ABC Lojistik’in
hem Türkiye içerisinde hem de
uluslararası rotadaki dağıtım
aktivitelerinde kullanacaklarını
duyurdu.   

Mercedes-Benz Türk Aksaray
Kamyon Fabrikası’nda imal edilen
Mercedes-Benz Axor 1840 LS model
çekicilerin teslimatına ABC Lojistik

Yönetim Kurulu Başkanı
Ergun Bilen, Mercedes-
Benz Türk Yetkili Bayii
Gelecek Otomotiv sahibi
Hekim Toloğ, Mercedes-
Benz Türk ve ABC
Lojistik yetkilileri
katıldılar. ABC Lojistik
Yönetim Kurulu Başkanı
Ergun Bilen, bu araçları
tercih etmelerindeki en
önemli sebeplerin
çekicilerin yakıt
ekonomisi, yüksek ikinci
el değeri, Mercedes-
Benz’in geniş servis ağı
ve yedek parça bulunabilirliği
olduğunu vurguladı. Bilen ayrıca
Mercedes-Benz Türk’le yıllara
dayanan güven üzerine kurulu
işbirliklerinin kendileri için çok
değerli olduğunu ifade etti:
“Ülkemizin parlak geleceğine destek
için yatırımlarımıza hiç tereddüt

etmeden ve hız kesmeden devam
ediyoruz. ABC Lojistik yönetimi, bu
büyük yatırım ile hem sektördeki
gücünü, hem de yurtdışı pazarlardaki
iş hacmini arttırmayı hedefliyor.
Ergün Bilen konuşmasında, “Son
alımlar ile birlikte ABC Lojistik’in
Mercedes-Benz markalı araç yatırımı
200 adedi geçmiştir. Ülkemizin

parlak geleceğine destek için
yatırımlarımıza hiç tereddüt
etmeden ve hız kesmeden devam
ediyoruz.” 

Mercedes-Benz Türk Yetkili Bayii
Gelecek Otomotiv tarafından
gerçekleştirilen bu satışta Mercedes-
Benz Türk Finansal Hizmetler’in de
desteği alındı. ■

200 adetlik Mercedes-Benz çekici alımını tamamladı

ABC Lojistik 80 Mercedes
Çekici aldı

Uluslararası Taşımacılık ve Lojistik Hizmet
Üretenleri Derneği’nin (UTİKAD), 34.
Seçimli Olağan Genel Kurul Toplantısı 23

Kasım 2016 günü gerçekleşti. Dr. Cengiz
Tavukçuoğlu, “4. Endüstriyel Devrim Açısından

UTİKAD YÖNETİM KURULU 
• Emre Eldener - (Kıta Ulaştırma

Hizmetleri) 
• Turgut Erkeskin - (Genel Transport) 
• Nil Pakyürek - (Transorient Uluslararası

Taşımacılık) 
• Cihan Yusufi - (Globelink Ünimar

Lojistik) 
Ekin Tırman - (Aktifsped Uluslararası

Nakliyat) 
• İbrahim Dölen - (Borusan Lojistik) 
• Koral Karşılıklı - (Merden Lojistik) 
• Mehmet Özal - (Ekol Lojistik) 
• Rıdvan Haliloğlu - (Mundoimex Global

Lojistik) 
• Serkan Eren - (MNG Havayolları) 
Taner İzmirlioğlu - (GNV Lojistik) 

UTİKAD Yeni Başkanı Emre Eldener
Lojistik Öngörüleri” konulu bir sunum
gerçekleştirdi. 

Genel Kurul’da yapılan seçimlerin
ardından 2010-2016 yılları arasında
UTİKAD Yönetim Kurulu Başkanlığı
görevini yürüten Turgut Erkeskin,
başkanlık bayrağını Emre Eldener’e
devretti. 34. Seçimli Olağan Genel Kurul
Toplantısının devamında katılımcılar
UTİKAD’ın kuruluşunun 30. yıl dönümünü
keyifli bir kokteyl ile kutladı. 

UTİKAD Yönetim Kurulu Başkanı
Turgut Erkeskin, genel kurul açılışında,
lojistik sektörüne dair değerlendirmelerini
katılımcılar ile paylaştı. UTİKAD üyelerinin
taşımacılık ve lojistiğin mimarları
olduğunun altını çizen Erkeskin,
“Ülkemizin ve dünyanın gelişmesinde,
büyümesinde, refah seviyesini
yükseltmesinde en büyük ve etkili
faktörlerden biriyiz. Ancak gerek
ülkemizdeki gerekse de çevre ülkelerdeki
politik ve ekonomik koşulları
değerlendirdiğimizde çok büyük zorluklar
içindeyiz” dedi ve 2016 yılında
gerçekleştirilen faaliyetleri üyelerle paylaştı. 

Dr. Cengiz Tavukçuoğlu, “4. Endüstriyel
Devrim Açısından Lojistik Öngörüleri”
konulu sunumunda, dünya çapında büyük
bir değişim yaratması beklenen ve
nesnelerin interneti olarak da adlandırılan
Endüstri 4.0 sunumunu “Değişime ayak
uydurun!” mesajı ile tamamladı. ■

Eski Başkanlar ve Üyeler de
ödüllendirildi 

UTİKAD’ın 30. kuruluş yıl dönümünü
nedeniyle Yönetim Kurulu Eski
Başkanları’na şilt takdim edildi. Eski
Yönetim Kurulu Başkanlarından Ayşe Nur
Esin ve Kosta Sandalcı da Genel Kurul
toplantısında hazır bulundu. Şiltlerini
Turgut Erkeskin’in elinden alan Esin ve
Sandalcı, duygularını katılımcılarla
paylaştıkları kısa birer konuşma yaptı. Eski
Başkanların ardından UTİKAD üyeliğinde
10. Yılını tamamlayan Fahri Üyeler Selma
Akdoğan ve bir önceki UTİKAD Genel
Müdürü Müjdat Mandal da şükran
plaketlerini aldı. ■
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Ro-Ro taşımacılığında üç yıl
gibi kısa bir sürede Türkiye’nin
önemli bir markası haline
gelen Alternative
Taşımacılık’ın 6’ncı gemisi
MELEQ, 18 Kasım Cuma günü
Almanya’nın Flensburg
kentinde 200 kişinin katıldığı
bir törenle denize indirildi. 

MELEQ, Alternative
Taşımacılık ’ın 5 Ro-Ro’luk
filosuna 280 treyler

kapasitesi ile Şubat 2017’de dahil
olacak ve Türkiye-İtalya hattında
hizmet verecek. 210 metre
uzunluğunda ve 32 bin 600 ton yük
taşıma kapasitesine sahip MELEQ,
saatte 21,3 deniz mili sürat
yapabilecek. 

Avrupa ve Türkiye’den lojistik
sektörünün üst düzey katılım
gösterdiği törenin ardından

açıklama yapan Alternative
Taşımacılık Yönetim Kurulu
Başkanı Ahmet Musul, “3 yıl gibi
kısa bir süre önce gemi kiralayarak
çıktığımız yolda, bugün 6’ncı Ro-

Ro’muz MELEQ’i denize indiriyor
olmak son derece gurur verici.
Sürdürülebilir büyümeyi
yakaladığımız bu yolda, filomuzu
genişletmek üzere yatırımlarımız 100

milyon Euro’yu aştı. MELEQ’ in
ardından da yeni hatlar açmak, sefer
sayılarımızı artırmak için
yatırımlarımız tüm hızıyla devam
edecek. Son hazırlıkları devam eden
Yalova Ro-Ro Terminali’ni ise
2017’nin başında devreye almayı
hedefliyoruz. Genişleyen filomuz ile
sektöre ve ülkemizin ihracatına
değer katacak bu yeni terminal ile
müşterilerimize çok önemli
operasyonel avantajlar sunacağız”
dedi.

MELEQ’ in yapımını üstlenen
FSG şirketi Tasarım Direktörü (Chief
Design Officer) Henrique Pestana ise
konu ile ilgili olarak şu sözleri
paylaştı: “Alternative Taşımacılık
bizlere güvendiği için son derece
mutluyuz. Bu tip Ro-Ro’ların
tasarımı ve üretimi konusundaki
tecrübemizin Alternative’in
başarısına önemli katkılar
sağlayacağına inanıyoruz.” ■

Alternatıve’in yeni RO-RO’su 

Meleq suya indirildi

Ahmet
Musul

OMSAN, 7. Kez
Yılın En İyisi

Logitrans Transport ve Lojistik Fuarında,
Atlas Lojistik Ödülleri de sahiplerini buldu.
OMSAN, Uluslararası Taşıma İşleri

Organizatörleri (R2) kategorisinde üst üste 7’nci
kez yılın en iyi lojistik firması olarak birincilik
ödülüne layık görüldü. 

OMSAN Lojistik Genel Müdürü Doç. Dr. M.
Hakan Keskin, ödülünü, Taha Kargo Yönetim
Kurulu Başkanı Emin Taha’dan aldı. OMSAN’ın
ilk küresel Türk lojistik şirketi olma vizyonu ile
hareket ettiğini belirten Keskin, ulusal ve
uluslararası birçok ödül ile tescillenen
başarılarının bugün aldıkları ödül ile bir kez
daha takdir edilmesinin kendilerini daha iyiyi
yapmaya teşvik ettiğini söyledi. 

OYAK Genel Müdürü Süleyman Savaş
Erdem, diğer OYAK iştirakleri gibi OMSAN’ın da
sektörde hak ettiği konuma gelmesi için yeniden
yapılandırma çalışmalarını başlattıklarını
söyledi. Eylül 2016’da OMSAN’ın yönetiminin
değiştiğini ifade eden Erdem, Doç. Dr. Mehmet
Hakan Keskin’in OMSAN’ın yeni genel müdürü
olarak göreve başladığını söyledi. ■



Türkiye’nin Yeni Conecto’su  
yollarda.
Mercedes-Benz’in üstün teknolojisi ve yenilenen tasarımı sayesinde yüksek yakıt tasarrufu sağlayan Yeni Conecto, 
dizel ve doğalgazlı (CNG) motor seçenekleri ile her zaman hizmete hazır.

www.mercedes-benz.com.tr
www.facebook.com/MercedesBenzOtobus
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